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Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla 

Datum när anslaget sätts upp   Datum när anslaget tas ner   

2022-12-12 (§§ 373,390,391 7/12) 
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Kommunhuset Finspång 

  2023-01-03 (§§ 373,390,391 29/12) 

 

 

Plats och tid: 
 

Glan, den 7 december 2022, kl. 13:00-15:45 

Beslutande: Mats Annerfeldt (S) 
Hugo Andersson (C) 
Inge Jacobsson (M) 
Frida Granath (S) 
Jonny Persson (S) 
Jan-Erik Heintze (S) 
Kristin Andersson (KD) 
Mikael Wallin (L) ersätter Carl-Gustaf Mörner (M) 
Torgny Maurer (SD) ej närvarande § 371 
Nathalie Pettersson (SD) ersätter Torgny Maurer (SD) § 371 
Kai Hallgren (SD) 
Stefan Carlsson (V) 
 

Ersättare: Bertil Senestad (S) 
Britt-Marie Jahrl (S) ej närvarande 
Josefina Leo (S) ej närvarande 
Camilla Broms (S) 
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Nathalie Pettersson (SD) 
Lars Svensson (SD) 
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Björkman, Lina Rüdow, Helena Wetterhall, Henrik Jakobsson, Malin Eriksson, Linda 
Johansson, Marie Lundström, Annica Ottosson, Sara Andersson, Isabelle Vikström, 
Anders Pantzar, Lizzie Örn Sagrelius 

Justering: Kommunhuset, kansli- och utvecklingsavdelningen, måndag 12/12 kl. 8.00 
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Innehållsförteckning 

 
Fastställande av föredragningslistans innehåll 2022-§ 371 
  
Samverkan löneadministration med Nora kommun 2022-§ 372 
  
Strategisk plan 2023-2025 och budget 2023 2022-§ 373 
  
Internkontrollplan 2023 Kommunstyrelsen 2022-§ 374 
  
Äskande av medel för framtagande av tematiskt tillägg för 
vindkraft  

2022-§ 375 

  
Utvecklingsmedel för digitalisering - Digitaliseringsmedel för 
digital tomtkarta 

2022-§ 376 

  
Utveckling av Torstorps kolonilottsområde 2022-§ 377 
  
Stöd till Stöldskyddsföreningens arbete med Grannsamverkan 
år 2023-2024 

2022-§ 378 

  
Taxa för parkering i Finspångs kommun 2022-§ 379 
  
Svar på medborgarförslag - angående risk för översvämningar 2022-§ 380 
  
Svar på e-förslag - Rädda Lillsjön 2.0 2022-§ 381 
  
Svar på medborgarförslag - minska risken för olyckor vid 
Grosvad 

2022-§ 382 

  
Svar på medborgarförslag - Kampsportslokal i centrala 
Finspång 

2022-§ 383 

  
Utreda möjligheten att använda stationshuset för verksamheter 
inom social omsorg 

2022-§ 384 

  
Detaljplan för Sundsvägen (del av Nyhem 1:2) 2022-§ 385 
  
Ekonomisk redovisning - oktober 2022 2022-§ 386 
  
Utvecklingsmedel för digitalisering – ledarskap för 
digitalisering 

2022-§ 387 
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Återrapportering av genomförda insatser utifrån 
ungdomsenkäten Om mig 2021 

2022-§ 388 

  
Medfinansiering till Hällestads Bygdegård 2022-§ 389 
  
Revidering av Reglemente för kommunstyrelsens beredningar 
och rådgivande organ 2022 

2022-§ 390 

  
Upphävande av beslut att tillskapa ett socialt myndighetsutskott 
- politisk organisation 

2022-§ 391 

  
Prioriterade uppdrag 2023 2022-§ 392 
  
Investeringsplan 2023-2025 2022-§ 393 
  
Riktlinjer för exploatering 2022-§ 394 
  
Ansökan om medel för arbete med vision 30/35   2022-§ 395 
  
Nybyggnation av Vallonskolan och nytt tillagningskök 2022-§ 396 
  
Förslag om avtalssamverkan inom bygg- och miljönämndens 
myndighetsutövningsområde 

2022-§ 397 

  
Aktiviteter för ökad social närvaro vid riskhelger 2022-§ 398 
  
Svar på E-förslag - ny daglig verksamhet 2022-§ 399 
  
Svar på medborgarförslag - höjt ekonomiskt bistånd 2022-§ 400 
  
Fastställande av informationshanteringsplaner 2022-§ 401 
  
Informationsärenden 2022-§ 402 
  
Att anmälda delegeringsbeslut läggs till handlingarna 2022-§ 403 
  
Delgivningar 2022-§ 404 
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2022-§ 371 
 
Fastställande av föredragningslistans innehåll 
Ordförande Mats Annerfeldt (S) föreslår att följande ärenden läggs till 
föredragningslistan samt att de tas med omedelbar justering: 
 

- Revidering av Reglemente för kommunstyrelsens beredningar och 
rådgivande organ 2022 

 
- Upphävande av beslut att tillskapa ett socialt myndighetsutskott - politisk 

organisation  
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att följande ärenden läggs till föredragningslistan och tas med omedelbar 

justering: 
- Revidering av Reglemente för kommunstyrelsens beredningar och 

rådgivande organ 2022 
- Upphävande av beslut att tillskapa ett socialt myndighetsutskott - 

politisk organisation  
 

2. Att fastställa föredragningslistans innehåll 
- - - - - 
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2022-§ 372   Dnr: KS.2022.0770 
 
Samverkan löneadministration med Nora kommun 

Beskrivning av ärendet 
Finspångs kommun och Nora kommun har haft en dialog kring samverkan när 
det gäller löneadministration.  
 
Under 2022 har Noras förutsättningar för en egen löneadministration förändrats 
och med syfte att skapa en stabil organisation och hantering kring 
löneadministrationen har de tittat på möjlighet till avtalssamverkan.   
 
En fungerande löneadministration är en central funktion i en kommunal 
verksamhet. Det är oerhört angeläget att upprätthålla kompetens och 
kvalitet, för att löneutbetalningarna ska ske med rätt belopp i rätt tid. 
Löneadministrationen blir generellt allt mer komplex och i kommunal 
verksamhet är den grundläggande komplexiteten stor, genom att många 
lagar och avtalsområden ska tillämpas. Detta kräver en bred kompetens 
och erfarenhet för att hålla en god kvalitet.  
 
Den nuvarande situationen i Nora kommun innebär att det är sårbart 
och det finns då också risker för kvalitetsbrister i form av felaktiga 
utbetalningar och en osäker rätts- och avtalstillämpning. Syftet för 
samverkan från Noras sida är främst förbättrad arbetsmiljö och 
bibehållen/utvecklad kvalitetsnivå.  
 
Om samverkan kommer att ske med Nora kommun skulle ytterligare 
två heltidstjänster och ytterligare en 25 procentig tjänst finansieras av 
Nora kommun i Finspångs kommun. Två heltidstjänster kommer att 
riktas till att hantera Noras löneadministration, och delvis 
systemförvaltning och i förlängningen också ytterligare 25 procents 
tjänst med fokus på systemförvaltning av personalsystemet och Time 
Care. 
 
Positiva effekter 
De positiva effekterna av att samarbeta kring löneadministrationen är 
många. I Finspångs kommun har vi en relativt stabil 
löneadministration, det finns viss omsättning på personal men den är 
inte hög i dagsläget. Det finns en blandning mellan relativt nya inom 
området och mer erfarna. Att samverka med Nora kommun skulle 
innebära att kvalitet och säkerhet när det gäller kommunens 
löneadministration skulle stärkas ytterligare. Sårbarheten skulle minska 
och arbetsmiljöfrågor kopplat till sårbarheten skulle förbättras i 
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förlängningen. Fortsatt arbete med att effektivisera processerna inom 
löneadministrationen pågår ständigt.  
 
I grunden kommer Nora kommun fortsatt ha ansvar för 
löneadministrationen gällande deras medarbetare och förtroendevalda 
och uppdraget för deras Personalenhet kommer vara detsamma som 
tidigare.  
 
Båda kommunerna kommer att ha ansvar för den verksamhetsmässiga 
utvecklingen i den gemensamma löneadministrationen. Finspång har 
det operativa ansvaret för löneadministrationen och alla medarbetare är 
anställda av Finspångs kommun. Frågor om arbetsmiljö, 
kompetensutveckling och andra personalrelaterade frågor ansvarar 
Finspångs HR-avdelning och HR-chef för. Det gemensamma kontoret 
följer Finspångs kommuns styrmodell och ledningsprinciper. 

 
Samarbetsavtal 
Samarbetet ska regleras i avtal. Nora kommun köper tjänster av Finspångs 
kommun. Det innebär att forum för att diskutera hur samarbetet fungerar och kan 
utvecklas, måste skapas mellan kommunernas HR-chefer. Avtalet ska 
tidsbegränsas, men förlängning sker om det inte formellt sägs upp av någon av 
parterna.  
 
Finansiering 
Vi har beräknat att det under första året kommer att krävas två extra 
årsarbetare för att kunna hantera den gemensamma 
löneadministrationen. 
 
Till detta kommer viss overheadkostnad, t ex kostnader för ledning och lokaler. 
Avsikten är att i förlängningen ha 2,25 tjänst riktad till Nora kommun. 2,0 
tjänster framförallt med inriktning löneadministration men även 
systemförvaltning som införs snarast möjligt och 0,25 tjänst med inriktning 
systemförvaltning som troligtvis kommer innebära behov av omfördelning i 
arbetsuppgifter för befintlig personal på avdelningen.  

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att stödja arbetet med att inleda samarbete med Nora kommun gällande 

löneadministration 
2. Att delegera möjligheten till att teckna ett samarbetsavtal med Nora 

kommun till kommundirektören 
- - - - - 
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2022-§ 373   Dnr: KS.2021.1285 
 
Strategisk plan 2023-2025 och budget 2023 

Beskrivning av ärendet 
Socialdemokraterna, Centerpartiet och Liberalerna har förslag till strategisk plan 
2023-2025 och budget 2023 som har delgetts kommunstyrelsen. 
 
Vänsterpartiet har förslag på en tilläggsbudget 2023 som har delgetts 
kommunstyrelsen. 
 
Sverigedemokraterna har förslag till strategisk plan 2023-2025 och budget 2023 
som har delgetts kommunstyrelsen. 
 
Yrkanden 
Torgny Maurer (SD), med instämmande av Kai Hallgren (SD), yrkar bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till strategisk plan 2023-2025 och budget 2023. 
 
Stefan Carlsson (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag på en tilläggsbudget 
2023. 
 
Hugo Andersson (C), med instämmande av Mats Annerfeldt (S), yrkar bifall till 
Socialdemokraternas, Centerpartiets och Liberalernas förslag till strategisk plan 
2023-2025 och budget 2023. 
 
Beslutsgång 
Inge Jacobsson (M) meddelar att de inte har ett färdigt beslut inför detta 
sammanträde med kommunstyrelsen och att de därför inte kommer att delta i 
beslutet. 
 
Kristin Andersson (KD) meddelar även hon att hon inte deltar i beslutet. 
 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut, förslaget från S,C och 
L och förslaget från SD, och ställer dem mot varandra. 
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller förslaget från 
Socialdemokraterna, Centern och Liberalerna. 
 
Därefter ställer ordföranden Vänsterpartiets förslag på tilläggsbudget på bifall 
eller avslag och finner att kommunstyrelsen avslår förslaget. 
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Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anta förslaget till budget år 2023 och strategisk plan 2023-2025  
 
Investeringar: 

2. Att fastställa investeringsbudgeten för år 2023 till 136,1 miljoner kronor 
och att 71,1 miljoner kronor av dessa finansieras genom en utökad 
låneram. 

3. Att kommunstyrelsen under år 2023 har rätt att omsätta lån, det vill säga 
låna upp motsvarande de lån som förfaller till betalning under år 2023. 

4. Att fastställa fördelningen på anslagsområden i investeringsbudgeten 
2023. 

5. Att fastställa investeringsvolymen till 136,1 miljoner för 2023,  
229,6 miljoner för 2024 samt 364,2 miljoner för 2025.  

6. Att delegera till kommunstyrelsen att besluta om fördelning av 
investeringsbudgeten till enskilda projekt upp till 10 miljoner kronor 
inom respektive anslagsområde. 
  
Koncernen: 

7. Att kommunkoncernens låneram uppgår till 1 769 miljoner kronor.  
8. Att kommunstyrelsen har rätt att nyupplåna upp till ovan beslutat 

låneram. 
 
Verksamheten: 

9. Att avsätta medel för Landsbygdsatsning med 500tkr per år för åren 2024 
och 2025. Anslag till kommungemensamma kostnader. 

10. Att avsätta ytterligare 600tkr till utvecklingsmedel för 2023. Anslag till 
kommungemensamma kostnader. 

11. Att avsätta 12 000tkr för ökade elkostnader 2023. Anslag till 
kommungemensamma kostnader. 

12. Att avsätta medel för ungas inflytande med 200tkr för 2023 och 100tkr 
från med 2024. Anslag till kommungemensamma kostnader. 

13. Att avsätta medel för särskild satsning på kompetensutveckling av 
pedagoger inom grundskolan för att öka läsförmågan med 625 tkr för år 
2023. Anslag till sektor utbildning. 

14. Att avsätta medel till tillfälligt korttidsboende (Sergelsgården) i väntan på 
byggnation Hällestadgården med 3000 tkr för 2023, 750 tkr för 2024. 
Anslag till sektor vård och omsorg.  

15. Att avsätta medel för Föräldrastödsprogram med 440tkr från och med 
2023. Anslag till sektor Social omsorg.  

16. Att årets resultat i förhållande till skatter och bidrag ska vara minst noll 
procent. 
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Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

17. Att paragrafen justeras omedelbart 
 
Reservation 
Torgny Maurer och Kai Hallgren (båda SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Torgny Maurers (SD) yrkande. 
Deltar inte i beslutet 
Inge Jacobsson (M) och Kristin Andersson (KD) deltar inte i beslutet. 
 
Justering: 
 
 
……………………  …………………… 
Mats Annerfeldt (S)  Stefan Carlsson (V) 
- - - - - 
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2022-§ 374   Dnr: KS.2022.1065 
 
Internkontrollplan 2023 Kommunstyrelsen 

Beskrivning av ärendet 
Internkontroll är ett verktyg som ska användas för att säkerställa, de av 
kommunfullmäktige fastställda, verksamhetsmässiga och ekonomiska målen. 
Internkontrollen omfattar såväl de politiska som de professionella systemen och 
rutinerna som används för att styra verksamhet och ekonomi. 
Inför varje nytt verksamhetsår ska kommunstyrelsen upprätta en 
internkontrollplan för den verksamhet som styrelsen ansvarar för. Som grund för 
internkontrollplanen ligger en riskanalys. Denna innehåller en kartläggning av de 
risker som finns i verksamheten samt en bedömning av vilka risker som är mest 
prioriterat att kontrollera. Som grund för den bedömningen används en risk- och 
väsentlighetsanalys. Utifrån riskanalysen tas kontrollmoment och plan för 
kontrollmomentens genomförande fram. Detta sammantaget utgör den nya 
internkontrollplanen.  
 
Internkontrollplan 2023 
Inför 2023 års internkontrollplan har alla sektorer tillsammans med 
kommunstyrelsens uppföljningsgrupper gjort en översyn av risker och kontroller 
i sina planer och gjort vissa justeringar och kompletteringar. En del 
kontrollmoment rapporteras enbart till närmast ansvarig chef. Dessa 
kontrollmoment berör i första hand administrativa eller ekonomiska 
rutiner/processer. Andra verksamhetskontroller ska däremot rapporteras till 
kommunstyrelsen. Avvikelse skall dock, i enlighet med reglementet och 
tillämpningsanvisningar, alltid rapporteras till kommunstyrelsen.  
Förvaltningen överlämnar förslag till internkontrollplan 2023. Som bilaga till 
tjänsteskrivelsen återfinns även en förteckning över de förändringar som 
sektorerna föreslår jämfört med 2022 års internkontrollplan. Som bilaga finns 
även en förteckning över rapporteringar till kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige fördelad per månad.  
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att fastställa internkontrollplanen för år 2023 

 
- - - - - 
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2022-§ 375   Dnr: KS.2022.1092 
 
Äskande av medel för framtagande av tematiskt tillägg för 
vindkraft  

Beskrivning av ärendet 
I mars 2022 fattade kommunfullmäktige beslut om att ge förvaltningen i uppdrag 
att arbeta fram ett tematiskt tillägg till översiktsplan 2020 för Vindkraft. 
(KS.2021.1027) Ett tematiskt tillägg (TÖP) till en översiktsplan är en ändring av 
översiktsplanen för att tillgodose ett särskilt allmänt intresse, i detta fallet 
vindkraft.  Tematiska tillägg samt fördjupningar till översiktsplanen ska följa 
samma bestämmer i plan- och bygglagens 3 kap som en kommunövergripande 
översiktsplan. 
 
Den 22 juni 2022 fattade även kommunfullmäktige beslut om att Miljö- och 
samhällsbredningen skulle få uppdraget att vara beredande instans för arbetet 
med det tematiska tillägget. 
 
Arbetet har under hösten 2022 påbörjats, både inom förvaltningen och i 
samverkan med Miljö- och samhällsberedningen. 
 
Eftersom arbetet med att ta fram ett tematiskt tillägg omfattar samma krav enligt 
plan- och bygglagen som en ”vanlig” kommunövergripande översiktsplan är det 
ett tids- och kunskapskrävande arbete som föreligger. För att ta del av 
expertkompetens inom sakområdet ”Vindkraft” samt för att inte tappa för 
mycket tid i arbetet föreslår förvaltningen att arbetet ska genomföras av 
konsulter, som finns inom befintliga ramavtal. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Uppstarten av arbetet sker under hösten 2022 och bekostas av ledningsstabens 
egna medel för konsulttjänster, 60 tkr. 
 
För år 2023 samt 2024 äskas ur medel från kommungemensamma kostnader, 
utvecklingsmedel. 
 
Beräknade kostnader för 2023 fördelat enligt nedan: 
174 tkr för arbetet med TÖP  
378 tkr för arbetet med Miljökonsekvensbeskrivning (MKB) med tillhörande 
utredningar. 
Totalt  552 tkr 
Beräknade totala kostnader för 2024 är 116 tkr för färdigställande av TÖP och 
MKB inför beslut i kommunfullmäktige. 
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Utöver detta kan fler utredningar behövas göras efter avgränsningssamråd med 
länsstyrelsen eller efter samrådet i slutet av 2023. Om detta behov uppstår 
återkommer förvaltningen. 
 
Samråd beräknas kunna ske i runt årsskiftet 2023/2024, beslutsunderlag till 
kommunfullmäktige under 2025. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att bevilja ledningsstaben utvecklingsmedel med för framtagande av 

tematiskt tillägg för Vindkraft 
2. Att finansiering sker genom kommungemensamma utvecklingsmedel 

med 552tkr för år 2023 och med 116tkr för år 2024  
- - - - - 
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2022-§ 376   Dnr: KS.2022.0999 
 
Utvecklingsmedel för digitalisering - Digitaliseringsmedel för 
digital tomtkarta 

Beskrivning av ärendet 
Utvecklingsmedel för digitalisering är avsatta i kommunfullmäktiges beslutade 
årsbudget. Ansökta utvecklingsmedel måste användas under innevarande år. 
Kommunstyrelsen beslutar i varje enskild ansökan om utvecklingsmedel ska 
beviljas.  
 
Sektor samhällsbyggnad, samhällsplaneringsenheten ansöker om 
digitaliseringsmedel för att konfigurera en tjänst som möjliggör för 
kommuninvånarna att skriva ut sin egen tomtkarta från kommunens hemsida. 
Tomtkartan kan innehålla t.ex. fastighetsgränser, fastighetsbeteckningar, 
byggnader, vägar, gatunamn, adressnummer m.m. På så sätt kan kommunen 
erbjuda ökad medborgarservice. Dessutom minskar belastningen på personalen, 
eftersom allmänheten kan få fram önskad information på egen hand. 
 
Upplägg 
Tomtkarta integreras med kommunens GIS-plattform GEOSECMA for ArcGIS 
där man får tillgång till de data som behövs och läggs sedan upp på kommunens 
hemsida.  
Leverantören kommer efter beslut i kommunstyrelsen att införa tomtkarta i tre 
steg: 

1. Förberedelse och förstudie 
2. Implementation: Driftsättning och systemkonfiguration 
3. Uppföljning 

Ansökan 
Sektor samhällsbyggnad ansöker om 20 000 kronor i utvecklingsmedel för 
digitalisering, för införande av tjänsten tomtkarta som möjliggör för 
kommuninvånarna att skriva ut sin egen tomtkarta från kommunens hemsida. 
Av de avsatta medlen för digitalisering finns för närvarande 608 000 kronor. Vid 
beviljande av ovan sökta summa (20 000 kronor) finns 588 000 kronor kvar. 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att bevilja samhällsplaneringsenheten digitaliseringsmedel för införandet 

av tjänsten tomtkarta 
2. Att finansieringen sker genom de avsatta digitaliseringsmedlen med 

summan 20 000 kronor för 2022 
- - - - - 
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2022-§ 377   Dnr: KS.2022.0980 
 
Utveckling av Torstorps kolonilottsområde 

Beskrivning av ärendet 
Förvaltningen får återkommande in önskemål om att hyra odlingslott. Det är en 
utveckling som märks av i flera kommuner då frågor om odling och 
självhushållning ”ligger i tiden”. 
 
Idag har kommunen tre ”odlingsområden” - Grostorp, Axsäter och Torstorp. 
Grostorp och Axsäter är under avveckling på grund av att det planeras nya 
bostadsområden inom dessa områden. Detaljplaneläggning för bostäder pågår för 
dessa områden och enligt gällande tidplan planeras att avveckling av 
odlingslotter sker under augusti 2023. 
 
På sikt planeras nya odlingslotter att anläggas i Dalsberg, Östra Hårstorp, där det 
pågår detaljplanearbete. Området kan tidigast påbörjas byggas ut när detaljplanen 
har vunnit laga kraft. Utifrån att det är relativt omfattande arbeten för utbyggnad 
av infrastruktur med mera i det aktuella området så kommer inte det nya 
odlingsområdet i Dalsberg vara klart tills att odlarna behöver avflytta från 
Grostorp och Axsäter. 
 
I bifogad karta anges kommunens odlingsområden, rödmarkerade är de som 
utgår och grönmarkerade anger befintliga och kommande odlingsområden.  
 
Utifrån att kommunen även har ett odlingsområde i Torstorp har förvaltningen 
sett att det kan finnas möjligheter att kunna erbjuda odlare från Grostorp och 
Axsäter att hyra odlingslotter i Torstorp. Torstorps kolonilottsområde utnyttjas 
idag inte fullt ut. Enbart cirka en femtedel av lotterna hyrs ut, resterade del av 
området är ”igenväxt”. För att det ska vara möjligt att hyra ut resterade del av 
Torstorps kolonilottsområde behöver vissa upprustnings- och förbättringsarbeten 
genomföras. Förvaltningen bedömer att dessa arbeten kan genomföras i tid så att 
odlarna på Grostorp och Axsäter kan erbjudas ett alternativ att flytta till. 
 
Exempel på åtgärder som behöver göras inom Torstorps kolonilottsområde är ny 
parkering, röjning och markberedning, tydligare avgränsningar, skyltning av 
lotter och eventuell översyn av vattenförsörjningen.  
 
Förvaltningen bedömer att kostnaden uppgår till maximalt 270 000 kronor. 
Finansiering för åtgärderna föreslås ske från avsatta medel i investeringsplan 
2022-2024 dnr KS.2021.1034 för offentliga medel till förfogande. Efter 
tilldelning kommer kvarvarande avsatta medel uppgå till 7 674 000 kr 
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Kommunstyrelsens beslut 

1. Att uppdra till förvaltningen genomföra ovan beskriven upprustning av 
Torstorps koloniområde 

2. Att anvisa 270 000 kronor till sektor samhällsbyggnad från avsatta medel 
i investeringsplan 2022-2024 dnr KS.2021.1034 för offentliga medel till 
förfogande 

- - - - - 
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2022-§ 378   Dnr: KS.2022.1074 
 
Stöd till Stöldskyddsföreningens arbete med Grannsamverkan 
år 2023-2024 

Beskrivning av ärendet 
Brottsförebyggande rådet föreslår kommunstyrelsen att bevilja bidrag till 
Stöldskyddsföreningen för att stötta deras arbete med Grannsamverkan i 
Finspångs kommun. Stöldskyddsföreningen är huvudman för organisationen 
Samverkan mot brott där flera aktörer, bland annat SKR, Polismyndigheten, 
försäkringsbolag och bostadsbolag medverkar.  
Grannsamverkan har funnits i Finspång sedan 3,5 år tillbaka och det är flera 
områden som visar intresse att medverka. Den 10 februari 2021 beslutade 
kommunstyrelsen att bevilja ekonomiskt stöd till Stöldskyddsföreningens arbete 
med Grannsamverkan under år 2021 och 2022 (KS.2020.0400) och 
Brottsförebyggande rådet föreslår att Finspångs kommun fortsatt stöttar detta 
arbete under de två kommande åren.  
Syftet med Grannsamverkan är att göra bostadsområden mindre attraktiva för 
brottslig verksamhet genom ökad uppmärksamhet från de boende. De boende 
erhåller kunskap om hur de skyddar sig, vilket avskräcker och försvårar för 
tjuven. Målet är att minska brottsligheten och öka tryggheten och därmed också 
trivseln i bostadsområden. 
Brottsförebyggande rådet har inhämtat information från polismyndigheten om 
hur de arbetar för att stötta Grannsamverkan i kommunen samt tagit del av de 
undersökningar och utvärderingar som finns inom området och som påvisar 
metodens brottsförebyggande och trygghetsskapande effekt.  
Brottsförebyggande rådet presenterar förslag om ekonomiskt stöd till 
Stöldskyddsföreningen för att täcka del av kostnaden för skyltar och material 
som delas ut till de boende och bostadsområdet. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Förslag till beslut påverkar kommunstyrelsen budget för oförutsedda behov. 
Medverkan begränsar sig till ekonomiskt stöd och innebär inga ytterligare 
kostnader för kommunen. Beslut om eventuellt fortsatt stöd fattas av 
kommunstyrelsen.  
Yrkanden 
Mats Annerfeldt (S) yrkar att Finspångs kommun ska vara medlemmar i 
Stöldskyddsföreningen tills annat beslut fattas. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, sitt eget 
yrkande, och att kommunstyrelsen bifaller detta. 
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Kommunstyrelsens beslut 
1. Att bevilja stöd om 5000 kronor till SSF Stöldskyddsföreningen för år 

2023 
2. Att bevilja stöd om 5000 kronor till SSF Stöldskyddsföreningen för år 

2024 
3. Att finansiering sker genom kommunstyrelsen medel för oförutsedda 

behov 
4. Att Finspångs kommun ska vara medlemmar i Stöldskyddsföreningen 

tills annat beslut fattas 
 
- - - - - 
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2022-§ 379   Dnr: KS.2020.0931 
 
Taxa för parkering i Finspångs kommun 

Beskrivning av ärendet 
Som ett led i kommunens parkeringsstrategi har förvaltningen sedan tidigare 
tagit fram ett förslag till ny parkeringstaxa samt hur parkeringssystemet kan 
utformas avseende zoner, tider och avgifter. Förslaget baseras på kommunens 
antagna parkeringsstrategi som ska stödja kommunens övergripande mål om 
hållbar utveckling och en attraktiv och tillgänglig centralort. Tätortens 
parkeringar utgör resurser som ska tillgodose behoven för invånare, besökande 
och arbetande i Finspång. Parkeringar ska skötas och planeras så att de bidrar 
till: 

• En god sammanvägd tillgänglighet 

• En effektiv markanvändning 

• Att minimera negativa effekter av biltrafiken 

• Att fler väljer alternativa färdsätt 
 
I november 2020 beslutade kommunstyrelsen, 2020-§ 402 dnr KS.2020.0931, att 
återremittera förslaget till förvaltningen för ytterligare beredning bland annat 
avseende avgifter inom tomtmark, allmän plats, nyttoparkering och avgiftsfri 
parkering i centrum. I samma ärende fattade kommunstyrelsen beslut om att 
införa avgift för vissa parkeringar på tomtmark i Finspångs centrum. Beslutet 
omfattade avgifter för parkering på följande områden:  
 

• Parkeringsgarage, kv Hotellet 6 
• Parkeringsgarage, kv Vinkelhaken 3 
• Parkering Lillsjöbäcken 
• Parkering Stationsområdet 

 
Efter ovanstående beslut om avgifter och återremitteringen av det framtagna 
förslaget till taxa har flera frågor aktualiserats som rör taxa och avgift för 
parkering. Bland annat frågan kring avgifter för elladdning men även önskemål 
om tydligare styrning av parkering i anslutning till tex skolor för förhindra 
”parkeringskaos”. Nuvarande nivåer på felparkeringsavgifter som är beslutade år 
2000 har ett stort behov av att uppdateras.  
 
Utifrån ovanstående har förvaltningen justerat det återremitterade förslaget till 
taxa för parkering i Finspång och förtydligat vilka parkeringsytor som föreslås 
avgiftsbeläggas i respektive zon. I och med att beslut om taxor för parkering på 
allmän plats ska fattas av kommunfullmäktige och att kommunstyrelsen som 
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markägare har rätt att fatta beslut om avgifter för parkering inom kommunal 
tomtmark så är det justerade förslaget uppdelat i två olika bilagor som finns i 
ärendet, diarienummer KS.2022.0931, och som delgetts kommunstyrelsen: 
  
Taxa för parkering på allmän plats, som kommunfullmäktige föreslås godkänna. 
 
Avgift för parkering på tomtmark, som kommunstyrelsen föreslås godkänna. 
 
Förvaltningens förslag till beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att godkänna föreslagen taxa för parkering på allmän plats i Finspångs 
kommun 

2. Att taxan börjar gälla från och med 2023-01-01 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

3. Att godkänna föreslagen avgift för parkering på kommunal tomtmark 
4. Att avgiften börjar gälla från och med 2023-01-01 

Yrkanden 
Mats Annerfeldt (S) yrkar att kommunstyrelsen beslutar följande: 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  

1. Att anta förslag om taxa för Laddinfrastruktur på allmän plats och 
kommunal tomtmark 

2. Att anta förslag om taxa för Felparkeringsavgift avseende allmän plats 
och kommunal tomtmark 

3. Att anta förslag om taxa för Flyttning av fordon inklusive bärgnings och 
skrotningskostnader 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
4. Att bordlägga beslutet om parkeringsavgift på kommunal tomtmark och 

allmän plats 
 
Inge Jacobsson (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Kristin Andersson (KD) och Stefan Carlsson (V) yrkar även de bifall till 
förvaltningens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut, sitt eget yrkande och 
förvaltningens förslag till beslut, och ställer dem mot varandra. 
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller Mats Annerfeldts (S) yrkande. 
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Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  

1. Att anta förslag om taxa för Laddinfrastruktur på allmän plats och 
kommunal tomtmark 

2. Att anta förslag om taxa för Felparkeringsavgift avseende allmän plats 
och kommunal tomtmark 

3. Att anta förslag om taxa för Flyttning av fordon inklusive bärgnings och 
skrotningskostnader 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
4. Att bordlägga beslutet om parkeringsavgift på kommunal tomtmark och 

allmän plats 
 
Reservationer 
Inge Jacobsson (M), Kristin Andersson (KD) och Stefan Carlsson (V) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Inge Jacobssons (M) yrkande att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut. 
- - - - - 
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2022-§ 380   Dnr: KS.2021.0741 
 
Svar på medborgarförslag - angående risk för översvämningar 

Beskrivning av ärendet 
Det har kommit in ett medborgarförslag angående risk för översvämningar där 
kommunen föreslås dessa punkter: 

- Initierar ett utrednings- och beredningsarbete för att öka kunskapen kring 
övriga vattendrag i kommunen och de risker som kan finnas för personer 
och verksamhet.  

- Informerar boende, verksamhet och fastighetsägare om de risker för 
översvämningar som kan finnas så de kan vidta möjliga åtgärder.  

- Med Myndigheten för samhällsskydd och beredskaps (MSB) underlag 
ställer krav på staten, d.v.s. Trafikverket, att staten tillskjuter medel för 
att säkerställa samhällsviktiga transporter på väg och järnväg inom 
kommunen. 

 
Det är av stor vikt att förstå hur Finspång skulle påverkas av höga flöden i sjöar 
och vattendrag vid skyfall, långvarigt regn eller snösmältning. Att både utifrån 
dagens och framtidens förväntade klimat försöka förutse var det kan finnas 
områden som skulle kunna drabbas av översvämningar.  
 
Översiktsplanen (ÖP) för Finspång utgår från dessa perspektiv och MSB:s 
kartering för Motala ström är en del i planeringsunderlaget. I ÖP:n finns 
riktlinjer för ökad nederbörd och översvämning. Men i vissa frågor krävs 
ytterligare utredningar och fördjupningar för att fastlägga Finspångs kommuns 
övergripande strategi. De områden som bör arbetas vidare med under 
innevarande fyraårsperiod är att genomföra en skyfallskartering för Finspångs 
tätort samt utreda vilka orter som berörs av översvämningar till följd av skyfall. 
Under 2022 har en skyfallsanalys genomförts för Finspångs tätort inklusive 
Lotorp och Butbro samt för de prioriterade orterna Hällestad-Borggård och 
Rejmyre. 
 
I kommunens klimatanpassningsplan 2020-2023 anges prioriterade åtgärder. 
Förutom skyfallsanalys anges även översiktlig analys av risker för bebyggelse 
och infrastruktur utifrån översvämning till följd av höga vattenflöden.  
 
Varefter utredningar och underlag tas fram bedöms behov av kommunikations- 
insatser. Att ta fram kommunikationsplan internt och externt samt etablera 
samverkan med näringslivet och andra samhällsaktörer kring klimatanpassning 
är en även en prioriterade åtgärd i klimatanpassningsplanen. 
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Frågan om översvämning beaktas löpande vid planläggning och bygglov, men 
arbetas även vidare med i det fortsatta klimatanpassningsarbetet. Pågående och 
planerade aktiviteter är framtagande av riktlinjer för dagvatten, grönblå 
infrastrukturplan, konsekvensanalys och åtgärdsförslag utifrån genomförd 
skyfallskartering samt risk och sårbarhetsanalys (RSA) för kommunen. 
 
Förslagsställaren informeras om hur kommunen arbetar med frågor kring 
översvämningar och att det till stor del sammanfaller med förslaget. Att det är en 
del av det löpande arbetet och att de utredningar som genomförs till stor del 
prioriteras enligt ÖP och klimatanpassningsplan. Behov av att tillgängliggöra 
nya underlag eller nå ut med riktad information om risker för översvämning 
bedöms fortlöpande. 
 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anse medborgarförslaget besvarat 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 
- - - - - 
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2022-§ 381   Dnr: KS.2021.1061 
 
Svar på e-förslag - Rädda Lillsjön 2.0 

Beskrivning av ärendet 
Ett e-förslag har inkommit från Nicklas Jansson med förslag att fixa till Lillsjön 
så att det skapas en vacker sjö som vi kan vara stolta över och en central 
möjlighet till fiske för alla via fiskekort. Förslagsställaren menar att man med en 
grävmaskin borde gräva runt hela sjön från land så långt ut man når och så djupt 
det går för att sedan lägga schaktmassorna på land och släta till. Vidare föreslås 
att Finspångs fiskevårdsförening ges möjlighet att bygga spångar och bryggor 
samt plantera in ädelfisk och svara för drift och skötsel. Förslagsställaren lyfter 
även möjligheten att anordna ställplatser för husvagn och husbil på den grusplan 
som ligger bortom den lilla bron vid cykelvägen över inloppet till Lillsjön. Vid 
kontakt med förslagsställaren har han inget ytterligare att tillägga. 
 
När det gäller Lillsjön så utgör den en del i ett större avvattningssystem med 
tillopp från Mäseln och utlopp i Skuten och ingår i ett markavvattningsföretag 
där Finspångs kommun är den största andelsägaren. I skötseln av Lillsjön ingår 
att regelbundet utföra åtgärder som bland annat omfattar viss slyröjning samt 
vassröjning för att förhindra igenväxt av sjön och att avrinning vidare från 
Lillsjön inte hindras. Viktigt är även att vattennivåer i Lillsjön inte blir för höga 
så att fastigheter uppströms drabbas av översvämningar.  
  
Angående den grusyta som förslagsställaren beskriver möjlighet att anordna 
ställplatser för husvagnar och husbilar pågår planläggning för bostäder. 
Detaljplanen har varit på samråd och förväntas kunna antas under år 2023.  
 
Förvaltningen ser tanken lockande med att utveckla Lillsjön i form av att göra 
sjön mer tillgänglig för allmänheten och att det skulle kunna skapa ett mervärde 
för kommunens medborgare. Utifrån gällande förutsättningar så bedöms e-
förslaget som en kostsam, komplicerad och svår process att realisera. Däremot 
skulle det eventuellt kunna finnas andra mindre åtgärder som inte är lika 
omfattande men som i framtiden skulle kunna vara genomförbara. 
 
Med ovanstående som bakgrund föreslås att e-förslaget inkluderas i den fortsatta 
planeringen och att e-förslaget anses besvarat. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att e-förslaget anses besvarat 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

- - - - - 
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2022-§ 382   Dnr: KS.2021.1065 
 
Svar på medborgarförslag - minska risken för olyckor vid 
Grosvad 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit från Bengt Folkestad med förslag om att 
minska risken för olyckor vid Grosvad på Storhagsvägen, då det i området rör 
sig många barn och ungdomar till och från skola och aktiviteter på 
Grosvadsområdet. Förslagsställaren beskriver trafik med höga hastigheter där 
trafikregler inte följs och önskar utifrån det sänkt hastighet, refug i området och 
att rondellen tydliggörs med ett vägmärke i rundeln.  
Vid kontakt med förslagsställaren har inget ytterligare tillkommit till förslaget. 
Förvaltningen har sedan tidigare sett att det finns ett behov av åtgärder i det 
aktuella området och ser positivt till förslaget och föreslås ta med detta i den 
fortsatta planeringen. 
Utifrån att förvaltningen även har fått i uppdrag av kommunstyrelsen att ta fram 
en ny detaljplan för bostäder, för del av fastigheten Grosvad 1:1, vid korsningen 
Storhagsvägen-Grosvadsvägen ses fördel att utifrån ett helhetsperspektiv även 
samordna trafiksäkerhetsåtgärder i området med kommande exploatering.   
Med ovanstående som bakgrund föreslås att medborgarförslaget inkluderas i den 
fortsatta planeringen för trafiksäkerhetsåtgärder i området. 
Yrkanden 
Torgny Maurer (SD) yrkar att återremittera ärendet till förvaltningen enligt 
följande motivering:  
”Sverigedemokraterna anser att utredningen har klara brister och inte tillräckligt 
redovisar dagens trafiksituation. Att hänvisa till att vänta in en detaljplan (i bästa 
fall aktuell efter 5-10 år) som en åtgärd för att förhindra olyckor på platsen är 
inte seriöst.  
Ett flertal medborgare upplever att det finns klara risker för olyckor redan med 
dagens trafiksituation och tillbud har redan inträffat! Dessutom har de nu 
framkomna bristerna i trafiksituationen på platsen redan påpekats i ett 
medborgarförslag från 2012. 
Vi menar också att ärendet behöver ett utlåtande från Trafikverket, polisen och 
skolan och att sedan lämpliga åtgärder genomförs.” 
 
Hugo Andersson (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Kai Hallgren (SD) och Kristin Andersson (KD) yrkar bifall till Torgny Maurers 
(SD) yrkande om återremiss. 
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Beslutsgång 
Ordföranden tar först upp Torgny Maruers (SD) yrkande om återremiss och 
ställer det på bifall eller avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 
 
Därefter konstaterar ordföranden att det endast finns ett förslag kvar, 
förvaltningens förslag, och att kommunstyrelsen bifaller detta. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anse medborgarförslaget besvarat 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

Reservationer 
Torgny Maurer (SD), Kai Hallgren (SD) och Kristin Andersson (KD) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Torgny Maurers (SD) yrkande om att 
återremittera ärendet. 
 
- - - - - 
 
 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 26 (72)  
Sammanträdesdatum  
2022-12-07  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 383   Dnr: KS.2022.0687 
 
Svar på medborgarförslag - Kampsportslokal i centrala 
Finspång 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit från FAIK boxningsförening genom dess 
ordförande och kassör. De önskar att kommunen ordnar en central lokal att bruka 
för kampsportsändamål. Lokalen skall vara tillgänglig för de 
klubbar/verksamheter som vill utöva olika typer av kampsport. 
Vid samtal med förslagsställarna så menar de att det finns ett stort intresse för 
kampsport i Finspång med omnejd. I dagsläget är kampsporten primärt inriktad 
på boxning men planeras att utökas med MMA (mixed martial art). MMA är en 
växande del inom kampsportgenren och lockar träningsutövare från alla åldrar. 
Föreningen menar i sitt förslag, för att kunna utveckla klubben mot uppsatta mål 
behöver man finna en lokal som är anpassad för sportens utövande. Den lokal 
man hyr idag ger inte klubben möjlighet att utvecklas i den riktning strävar emot. 
(Pelarsalen Grosvad) 
Lokalen nyttjas av flera verksamheter och primärt av skolan. Detta faktum gör 
att man inte effektivt kan nyttja lokalen. Träningsredskap och tävlingsring kan 
inte stå framme vilken leder till att värdefull tid åtgår till uppdukning av lokal 
vid varje träningstillfälle. 
Kampsportsföreningarna har, precis som förslagsställarna beskriver, tagit ett 
stort ansvar för att göra föreningslivet i Finspång mer inkluderande och jämlikt. 
Enligt Riksidrottsförbundet är kampsportsföreningarna de idrottsföreningar som, 
tillsammans med para-idrotten, drabbats hårdast av stängd verksamhet vilket lett 
till deltagartapp till följd av covid 19-pandemin.  
 
Ett starkt och mångfacetterat föreningsliv är viktigt för att nå de strategiska 
målen kopplade till Agenda 2030. En god hälsa för alla samt en del i Vision 
30/35. Kampsportsföreningarna bidrar till bredden i föreningslivet i Finspång, 
men har precis som förslagsställarna pekar på traditionellt sett inte haft tillgång 
till anpassade lokaler för sin verksamhet. 
 
Lokalperspektiv 
Lokaler för idrottsverksamhet har en ständigt hög efterfrågan. Finspångs 
kommun kan erbjuda ett rikt utbud av lokaler för olika idrottsaktiviteter. Trots 
detta kan det konstateras att man inte kan erbjuda specialanpassade lokaler till all 
föreningsverksamhet. Utmaningen är att hitta en lokalstrategi som gör att 
samexistens kan ske mellan ett flertal olika verksamheter. Den svåra biten är att 
erbjuda bra och funktionella förrådsutrymmen i anslutning till idrottslokalerna.  
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Ytterligare utmaningar är att skapa anpassade lokaler för idrottsutövning med 
behov av specialutrustning. Här pekar flera föreningar på utmaningen att ständigt 
plocka fram och plocka bort idrottsutrustning i samband med träning och tävling. 
Man menar att mycket värdefull tid försvinner med detta. 
Förvaltningen arbetar ständigt med lokalresursplanering för idrottsföreningar. 
Här kan nämnas att Högalidshallen förvärvades av kommunen under 2022 och 
har därmed bidragit till viss förbättring av lokalbehovet.  
I sammanhanget kan nämnas att det finns planer för en ny F-6 skola i tätorten 
inklusive idrottshall. Huruvida den kommer att kunna lösa behovet för ny 
kampsportslokal är för tidigt att utvisa. 
Kommunens målsättning är att Finspångs föreningsliv ska kunna erbjudas olika 
lokaler utifrån de behov som en förening har. Det fortsatta arbetet får utvisa hur 
behovsanpassningen ska drivas och formerna för dess lokaluthyrning. 
Förvaltningen delar förslagsställarnas problembild kring lokalbehov för 
kampsport. Här är en pågående diskussion kring verksamheter och lokaler prövas 
ständigt mot uppsatta behov för Finspångs föreningslivs bästa. Med hänvisning 
till detta föreslår förvaltningen att föreslaget avslås. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att medborgarförslaget avslås 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 
- - - - - 
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2022-§ 384   Dnr: KS.2022.0714 
 
Utreda möjligheten att använda stationshuset för verksamheter 
inom social omsorg 

Sammanfattning 
Förvaltningen önskar utreda möjligheten att använda stationshuset som lokal för 
Ungdomshälsan och annan lämplig verksamhet inklusive kontor.  
Sektorn har behov av nya lokaler till Ungdomshälsan och vuxenenheten. Det 
finns upplevda arbetsmiljöproblem i nuvarande lokaler. Personal upplever 
hälsobesvär av att vistas där. Detta tillsammans med lokalernas beskaffenhet gör 
att lokalerna inte är optimala att bedriva verksamhet i. Stationshuset bedöms vara 
ett mer lämpligt alternativ för Ungdomshälsan då placeringen är central utifrån 
högstadie- och gymnasieskolorna. Byggnaden ligger i direkt anslutning till 
kommunens knutpunkt för busstrafik. Sektorn har även behov av lokaler för 
annan verksamhet och kontor. Det finns just nu inga andra lediga lokaler centralt 
som passar ändamålet. 
Förslaget att lägga Ungdomshälsan i stationshuset ligger väl i linje med 
nuvarande detaljplan och inriktning för området. Vid tekniska utredningar av 
byggnaden så bedömer man att byggnaden kräver en totalrenovering. Byggnaden 
behöver även genomgå en tillgänglighetsanpassning. Bedömningen är att en 
renovering kommer att överstiga en normal totalrenovering. Förvaltningen ser 
positivt på att stationshuset kommer till användning och att sektor social omsorg 
får tillgång till ändamålsenliga lokaler. Projektet innebär att kommunen växlar 
extern förhyrning mot egenägd lokal.  
 
Beskrivning av ärendet 
Sektor social omsorg har behov av nya lokaler till Ungdomshälsan och 
vuxenenheten. Ungdomshälsan är en verksamhet som bedrivs i samarbete mellan 
regionen och socialtjänsten och ger stöd till ungdomar gällande bland annat 
relationer, sex och samlevnad och hälsa. Ungdomshälsans lokaler används idag 
även till verksamheten för drog- och brottsförebyggande arbete som vänder sig 
till ungdomar, deras kompisar eller föräldrar. Ungdomshälsan behöver vara 
frånskild från vårdcentralen och kommunhuset. Lokalerna behöver ligga centralt 
utifrån högstadie- och gymnasieskolorna och vara lättillgänglig för ungdomar. 
Sektorn har även behov av ytterligare verksamhets- och kontorslokaler. Det finns 
inga andra lediga lokaler centralt som passar ändamålet. 
Social omsorg upplever utmaningar när det gäller att erbjuda en bra fysisk 
arbetsmiljö till vissa verksamheter. Individ- och familjeomsorgen hyr idag 
externa lokaler på Vallonvägen, som inrymmer Ungdomshälsa och vuxenenhet. 
Vuxenenhetens lokaler har haft återkommande problem med vattenläckor. 
Åtgärder har gjorts av fastighetsägaren men problemen återkommer. En stor del 
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av personalen på vuxenenheten upplever hälsobesvär när de vistas i lokalen. 
Några i personalen har fått vistas i andra, tillfälliga, lokaler och upplever då att 
symptomen försvunnit. Ungdomshälsans lokaler sitter ihop med vuxenenhetens 
lokaler. I Ungdomshälsans lokaler finns även andra arbetsmiljöproblem, 
exempelvis störande fläktljud, som inte har gått att åtgärda på ett 
tillfredsställande sätt.  
Sammanfattningsvis finns det ett antal upplevda arbetsmiljöproblem som 
tillsammans med lokalernas beskaffenhet gör att lokalerna inte är optimala att 
bedriva verksamhet i. Det finns även en pågående dialog mellan parterna där 
man än så länge inte har samma bild kring exakt vilken verklig förhyrd yta som 
regleras i det befintliga hyreskontraktet. 
Stationshuset med alla dess möjligheter skulle kunna vara ett lämpligare 
alternativ för Ungdomshälsan, istället för nuvarande lokaler. Där finns den 
direkta närheten till kommunens knutpunkt för busstrafik vilket underlättar 
möjligheten för ungdomar att ta sig till Ungdomshälsan. Stationshuset ligger 
även centralt utifrån kommunens högstadie- och gymnasieskolor. 
Ungdomshälsans verksamhet behöver besöksrum och kontorslokaler. Sektorn 
har ytterligare behov av lokaler, för verksamhet och kontor. Detta både utifrån 
ovan beskrivning av arbetsmiljön på vuxenenheten och andra behov. Exempel på 
möjliga verksamheter som skulle kunna inrymmas i stationshuset är anhörigstöd, 
relationsvåldsteamet och daglig verksamhet. Oavsett vilken verksamhet som 
skulle placeras där så behöver ungdomshälsan ha separat ingång och väntrum, 
för att det ska kännas tryggt för ungdomarna.  
Förvaltningen önskar vidare utreda möjligheten att använda stationshuset för 
ungdomshälsan samt ytterligare verksamheter och kontor. Det ligger i linje med 
tidigare prioriterade uppdrag till förvaltningen, att utreda stationshuset utifrån 
framtida kommunala verksamhetsbehov. Utredningen ska resultera i ett förslag 
som presenteras för kommunfullmäktige för beslut.  
 
Fastighetsperspektivet 
Nuvarande avtal 
Kontraktsvillkoren avseende nuvarande lokaler löper på flera olika lokalkontrakt. 
Det avtal som har längst avtalsvillkor löper på 3 år med 9 månaders 
uppsägningstid. Övriga kontrakt har varierande kontraktslängd där inget 
överstiger mer än ett år i förlängning. Relaterat till detta krävs en viss 
förlängning av avtalen och förvaltningen behöver då försöka omförhandla 
villkoren så de sammanfaller med stationshusets färdigställande. Detta kan 
innebära att under viss tid så kan dubbla hyror uppstå. Om detta uppstår måste 
förvaltningen och dess sektor social omsorg hantera finansieringen av den totala 
hyressumman. En fackmannabedömning är att en byggnation och renovering tar 
cirka 18 månader att genomföra från taget beslut. 
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Stationshuset och dess renovering och verksamhetsanpassning 
Stationshuset är en byggnad med ett ursprung från 1874. Byggnaden är klassad 
med ett högt kulturhistoriskt värde och har med gällande plan märkts med litet 
(q). Det är det starkaste skydd en byggnad kan få i en detaljplan. Innebörden är 
således att byggnaden är särskilt kulturhistorisk värdefull och dess exteriöra 
utseende inte får förvanskas. 
Nuvarande detaljplan anger centrumändamål och förvaltningen jobbar för att 
verksamheten i huset bör harmonisera med verksamheten på Bildningen. Enligt 
boverkets tolkning av centrumändamål (C centrum) menas all sådan verksamhet 
som bör ligga centralt eller på annat sätt vara lätt att nå för många människor. 
Den verksamheten som förvaltningen här önskar pröva ligger väl i linje med 
tidigare idéer och bedöms kunna inordnas inom gällande plan. 
Vid tekniska utredningar av byggnaden så bedömer man att byggnaden kräver en 
totalrenovering. Dessutom behöver byggnaden genomgå en 
tillgänglighetsanpassning. Bedömningen är att en renovering överstiger kalkyler 
för en normal totalrenovering. Världsläget är en ytterligare faktor som måste 
anges vid en kostnadsbedömning. Förvaltningen har konsulterat fackkunskap 
som bedömer ombyggnads- och verksamhetsanpassning till 30 000 kr/kvm. 
Byggnaden har idag en bruttototalarea om 730 kvm.  
Förvaltningen ser positivt på att stationshuset kommer till användning och att 
sektor social omsorg får tillgång till ändamålsenliga lokaler. Projektet innebär att 
kommunen växlar extern förhyrning mot egen lokal. Strategiskt innebär det 
minskade tomställda lokaler. 
Ekonomi 
I investeringsbudget finns 10 miljoner kronor avsatta för stationshuset, för 2023–
2025. Med tanke på stationshusets status och investeringsbehov så kommer inte 
avsatta medel räcka. En mer detaljerad kostnad kräver en fördjupad projektering. 
Nedan visas befintliga årliga kostnader för stationshuset. 
Befintliga kapitalkostnader: 165 600 kr 
Driftkostnad 2021:   178 000 kr 
Förvaltningens förslag till beslut  

1. Att förvaltningen får i uppdrag att utreda möjligheten att använda 
stationshuset för Ungdomshälsan och ytterligare användningsområden 
 

2. Att förvaltningen återkommer med rapport om förslag för användning av 
stationshuset och en uppskattad kostnad 
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Yrkanden 
Stefan Carlsson (V) yrkar att förvaltningen får i uppdrag att utreda vilka 
möjligheter det finns att nyttja stationshuset för olika kommunala verksamheter 
och vilken/vilka verksamheter som skulle passa bäst. Om det inte finns någon 
kommunal verksamhet som passar i lokalerna utifrån verksamheternas behov 
eller att kostnaderna bedöms bli för stora, undersöka möjligheterna till 
försäljning av fastigheten till en extern aktör med publik verksamhet. 
 
Inge Jacobsson (M), Torgny Maurer (SD), Kai Hallgren (SD) och Kristin 
Andersson (KD) yrkar bifall till Stefan Carlssons (V) yrkande. 
 
Mats Annerfeldt (S) yrkar att förvaltningen får i uppdrag att utreda möjlighet att 
använda stationshuset utifrån det samlade lokalbehovet för kommunens 
verksamheter. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut, Stefan Carlssons (V) 
yrkande och Mats Annerfeldts (S) yrkande, och ställer dem mot varandra. 
 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller Mats Annerfeldts (S) 
ändringsyrkande. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att förvaltningen får i uppdrag att utreda möjlighet att använda 

stationshuset utifrån det samlade lokalbehovet för kommunens 
verksamheter 
 

2. Att förvaltningen återkommer med rapport om förslag för användning av 
stationshuset och en uppskattad kostnad 

 
Reservationer 
Stefan Carlsson (V), Inge Jacobsson (M), Kristin Andersson (KD), Torgny 
Maurer och Kai Hallgren (båda SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Stefan Carlssons (V) yrkande. 
- - - - - 
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2022-§ 385   Dnr: KS.2016.0767 
 
Detaljplan för Sundsvägen (del av Nyhem 1:2) 

Beskrivning av ärendet 
Förvaltningen har upprättat en detaljplan för Sundsvägen, del av fastigheten 
Nyhem 1:2. Planens syfte är att skapa ett bostadsområde med en varierad 
husproduktion med villor, radhus och flerbostadshus. Planen bedöms ge ett 
tillskott på 60-100 lägenheter/ hushåll. I gällande översiktsplan, ÖP2020, är 
inriktningen att aktuellt område utvecklas för bostadsbebyggelse. Befintligt 
område för odlingslotter avses flyttas till annan plats i samband med planens 
genomförande. Tillfart till planerad bostadsbebyggelse sker via Sundsvägen.  
 
Granskning 
Under granskningen har inkommit synpunkter som medfört följande 
redaktionella justeringar i planhandlingarna: 

- Grundkartan har kompletterats med fastighetsbeteckningar 
- Planbeskrivningen kompletteras med information om en eventuell 

framtida utveckling av Axsäters reningsverk samt smittspridning från 
reningsverket. 

- Planbeskrivningen kompletteras med trafikunderlaget från 
bullerutredningen. 

- Begreppet tomt ändras till fastighet. 
- Genomförandetiden för planen ska vara 10 år. Planbeskrivningen justeras 

så att den stämmer överens med plankartan. 
- Fastighetsförteckningen kompletteras med de fastigheter som ingår i 

Sundsvägens vägsamfällighet. Planbeskrivningen förtydligas avseende 
hur ändringen av vägsamfällighetens geografiska område ska hanteras. 

- Illustrationslinjerna på lokalgatan tas bort i plankartan. 
 
Granskningsutlåtandet har skickats till de sakägare som under planprocessen 
framfört synpunkter som inte tillgodosetts i planförslaget. 
 
Delegation av antagandet 
Kommunfullmäktige beslutade 26 februari 2020 (KF § 7) att delegera antagande 
av detaljplanen till kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anta detaljplanen för Sundsvägen, del av fastigheten Nyhem 1:2 i 

enlighet med 5 kap 27 § plan- och bygglagen 
- - - - - 
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2022-§ 386   Dnr: KS.2021.1281 
 
Ekonomisk redovisning - oktober 2022 

Beskrivning av ärendet 
Enligt ekonomistyrningsreglerna ska oktoberrapporten fokusera på prognosen för 
årsutfallet med förklaringar och åtgärder och mindre på verksamhetsbeskrivning. 
Det betyder att oktoberrapporten bör ses som en uppdatering av kända 
förändringar sedan tertial 2. Beskrivningar av verksamheter och mer information 
om budgetavvikelser och budget- och prognosantaganden finns därför fortsatt att 
läsa i handlingen för tertial 2.  
  
Kommunen har budgeterat ett positivt resultat för 2022 om 36,5 mnkr. 
Prognosen i för helåret i oktober är en avvikelse med 17,4 mnkr i jämförelse med 
budget. Det är en förbättring av prognosen med 24,7 mnkr sedan tertial 2. 
Avvikelsen mot budget fördelar sig enligt följande: 

 
 
Förklaring till större förändringar: 

• Sektor ledningsstab: IT-avdelningen förbättrar resultatet med 3,4 mnkr 
bland annat på grund av långa leveranstider och att inköp inte gjorts i den 
takt som planerats. 

• Sektor samhällsbyggnad: nettosumman för elkostnader för 
fastighetsavdelningen prognostiseras minska med 10,8 mnkr. 

• Sektor vård och omsorg: sektorn har sedan augusti tilldelats medel för 
prioriterat uppdrag ”avveckla de ofrivilligt delade turerna”, vilket vägt 
upp del av underskott som finns på flertalet enheter. 

• Finansenheten: ökade skatteintäkter enligt ny prognos. Enligt SKR beror 
förändringen främst på att ökad inflation medför ökade 
pensionsinkomster och därmed ökade skatteintäkter för år 2022. 
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Kommunstyrelsens beslut 
1. Att ta informationen till protokollet 

- - - - - 
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2022-§ 387   Dnr: KS.2022.1186 
 
Utvecklingsmedel för digitalisering – ledarskap för digitalisering 
Beskrivning av ärendet 
Utvecklingsmedel för digitalisering är avsatta i kommunfullmäktiges beslutade 
årsbudget. Ansökta utvecklingsmedel måste användas under innevarande år. 
Kommunstyrelsen beslutar i varje enskild ansökan om utvecklingsmedel ska 
beviljas 
 
Under våren 2022 genomförde sektor social omsorg ett utvecklingsprogram för 
alla sektorns chefer med syftet att höja kompetensen kring att leda digital 
transformation. Digital transformation står för alla de anpassningar en 
verksamhet gör för att vara effektiv och stärka medborgarnyttan i en digitaliserad 
värld, se även definition av digitalisering i kommunens digitaliseringsstrategi. 
Förutom höjd kompetens resulterade även programmet i en transformationsplan 
för digitalisering, som sektorn nu jobbar utifrån. 
 
Sektorn har efter det anställt flera nya chefer och vill nu ge dem samma grund 
och kompetenshöjning gällande digital transformation. Dessutom är syftet att de 
ska få förståelse för processen kring framtagandet av sektorns 
transformationsplan för digitalisering. Detta för att alla cheferna ska ha samma 
förutsättningar och ett gemensamt språk i arbetet med att leda digitaliseringen. 
Sektorn planerar därför att genomföra en halvdags utbildning för de nya 
cheferna. 
 
Upplägg 
 

• Utvecklingsprogram – leda digital transformation 

1 halvdags utbildning för nya chefer inom sektor social omsorg 
Leverantör: DigJourney 

 
Ansökan 
Social omsorg ansöker om 22 500 kronor i utvecklingsmedel för att utbilda nya 
chefer i att leda digital transformation. 
 
Av de avsatta medlen för digitalisering finns för närvarande 588 000 kronor. Vid 
beviljande av ovan sökta summa (22 500 kronor) finns 565 500 kronor kvar. 
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Kommunstyrelsens beslut 
1. Att bevilja sektor social omsorg digitaliseringsmedel för att höja 

kompetensen hos nya chefer i att leda digital transformation, under år 
2022. 

2. Att finansieringen sker genom de avsatta utvecklingsmedlen med 
summan 22 500 kronor.  

- - - - - 
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2022-§ 388   Dnr: KS.2022.0126 
 
Återrapportering av genomförda insatser utifrån 
ungdomsenkäten Om mig 2021 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsen inhämtar årligen en återrapportering av genomförda insatser 
och åtgärder utifrån ungdomsenkäten ”Om mig”. Utifrån prioriterade 
utvecklingsområden 2022 kan konstateras att samtliga skolor har återkopplat 
resultatet till de elever som genomfört enkäten. Det är dock fortfarande mindre 
vanligt att vårdnadshavare informeras och involveras. Enkäten har spridits till 
fler verksamheter än tidigare och används allt mer som underlag för olika frågor, 
områden och utvecklingsarbeten.  
 
Den förvaltningsövergripande arbetsgruppen för enkäten identifierade från 2021 
års enkät fyra särskilda fokusområden: ANDTS (Alkohol, narkotika, doping, 
tobak och spel), psykisk hälsa, sex och internet samt könsskillnader i svar mellan 
flickor och pojkar. Inom dessa områden har arbete bland annat fokuserat på 
implementering av rutiner och metoder för att upptäcka och stödja unga där det 
finns oro för missbruk. Skolorna har genomfört olika insatser för att stärka 
hälsan hos unga. Arbete för att bättre möta upp hedersförtryck pågår, liksom 
arbete med att stärka kunskapsområdet ”Sexualitet, samtycke och relationer”. 
Utöver detta pågår det långsiktiga arbetet med att stärka skyddsfaktorer, t ex 
arbete med god måluppfyllelse i skolan, meningsfull fritid, goda relationer etc.  
 
Inför 2023 betonas vikten av fortsatt fokus på återkoppling till elever både kring 
resultat och att kunna påvisa att skolan/andra verksamheter genomfört insatser 
utifrån elevernas svar. Tanken är att framöver också involvera de ungdomslotsar 
som ska anställas i arbetet med enkäten.  
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att ta informationen till protokollet 

- - - - - 
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2022-§ 389   Dnr: KS.2022.1142 
 
Medfinansiering till Hällestads Bygdegård 

Beskrivning av ärendet 
Hällestads hembygdsförening inkom i oktober 2022 med en ansökan 
(KS.2022.1142) om medfinansiering för att rusta upp fastigheten Hällestad 1:9. 
Fastigheten ligger i direkt anslutning till Hembygdsgården.  
Hembygdsföreningen beskriver i sin ansökan att syftet med att förvärva och rusta 
upp fastigheten är att man ser en god möjlighet att utveckla byggnaden till en 
bygdegård som kan bli en mötesplats för alla generationer, vilket skulle bidra till 
en levande landsbygd. Man menar vidare att det är av stor vikt att förhindra att 
en central byggnad i Hällestad kyrkby vid riksväg 51 förfaller. 
Mer specifikt avser föreningen att använda fastigheten till samlingslokal med 
möjlighet till biovisningar och andra kulturarrangemang, ungdomsgård, 
samlingsplats för de äldre med möjlighet till släktforskning och bevarandet och 
forskande i bygdens historia. Det beskrivs även som en plats för Hällestads 
framtid där lokala natur- och friluftsområden kan marknadsföras tillsammans 
med lokala gårdsbutiker och handarbetesbutiker.  
Den utvecklingen som Hällestads hembygdsförening beskriver i ansökan ligger i 
linje med ställningstaganden gällande prioriterade områden som finns i 
Finspångs kommuns Översiktplan Framtid Finspång som antogs 2021-02-17. 
Hällestad Borggård pekas ut som ett av två prioriterade områden.  
Hembygdsföreningen avser att inlämna en ansökan om statligt stöd till Boverket 
2022-12-01. En förutsättning för ett beviljande från Boverket är kommunal 
medfinansiering om 30% av det totala bidragsunderlaget. De planerade 
investeringarna som Hembygdsföreningen beskriver i sin ansökan är installering 
av solceller, bergvärme, nya entrédörrar och fönster samt 
tillgänglighetsanpassning av fastigheten. Den beräknade kostnaden för 
upprustningen av fastigheten är 2 000 000 kr. Föreningen går in med egna medel 
om 340 000 kr. Medfinansieringen från kommunen skulle enligt modellen med 
30% av det totala bidragsunderlaget uppgå till 510 000 kr.   
Förvaltningens förslag till beslut 
1. Att bevilja medfinansiering om 510 000 kr till Hällestads Hembygdsförening 
för upprustning av fastigheten Hällestad 1:9 
2. Att låta medfinansiering om 510 000 kr ske genom kommunstyrelsens medel 
för oförutsedda behov år 2022 
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Yrkanden 
Hugo Andersson (C) yrkar på en ändring av att-sats ett så att den lyder: 
Att, under förutsättning att Boverket beviljar ansökt stöd, bevilja 
medfinansiering om 510 000 kr till Hällestad Hembygdsförening för upprustning 
av fastigheten Hällestad 1;9. 
 
Stefan Carlsson (V) och Mikael Wallin (L) yrkar bifall till förvaltningens förslag 
till beslut med Hugo Anderssons (C) ändringsyrkande av att-sats ett. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, förvaltningens 
förslag med Hugo Anderssons (C) ändringsyrkande, och att kommunstyrelsen 
bifaller detta. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att, under förutsättning att Boverket beviljar ansökt stöd, bevilja 

medfinansiering om 510 000 kr till Hällestads Hembygdsförening för 
upprustning av fastigheten Hällestad 1:9 

2. Att låta medfinansiering om 510 000 kr ske genom kommunstyrelsens 
medel för oförutsedda behov år 2022 

- - - - - 
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2022-§ 390   Dnr: KS.2022.1243 
 
Revidering av Reglemente för kommunstyrelsens beredningar 
och rådgivande organ 2022 

Beskrivning av ärendet 
I kommunallagen regleras förutsättningarna för politiskt beslutade organ som 
lyder under nämnd eller kommunstyrelsen. Av lagen framgår att dessa kan bestå 
av utskott och/eller så kallade nämndberedningar1. Det framgår också att 
nämnden självständigt kan besluta om nämndberedningar medan fullmäktige ges 
möjlighet att besluta om utskott. I Finspång regleras utskottens verksamhet i 
kommunstyrelsens reglemente, medan nämndberedningarna regleras i detta 
reglemente. De två nämndberedningar som regleras i detta reglemente, 
arbetsgrupper för uppföljning av verkställighet och resultat samt 
ekonomiberedningen består enbart av förtroendevalda. 
Vid sidan av de formella organen finns ett antal rådgivande organ som syftar till 
utbyte av ömsesidig information samt överläggningar i aktuella frågor. Dessa har 
inte ställning som kommunala nämnder, utskott eller beredningar, men utgör 
viktiga informationskällor inför beslutsfattande. De rådgivande organen består av 
representanter från kommunen och representanter från civilsamhället, 
exempelvis intresseorganisationer och företrädare för näringslivet. De 
rådgivande organen bestämmer själva när de ska ha sina möten men åläggs att 
föra minnesanteckningar/protokoll som redovisas till kommunstyrelsen.  
Endast de ledamöter som är kommunpolitiskt tillsatta arvoderas av Finspångs 
kommun. 
Detta reglemente ska utvärderas kontinuerligt och kommunstyrelsen äger denna 
struktur av politiska organ och beslutar vilka som upplöses och tillkommer.  
Samtliga politiska organ som beskrivs i detta dokument återrapporterar sitt 
arbete till kommunstyrelsen genom delgivning av protokoll och 
minnesanteckningar. 
 
Det tidigare reglementet (KS.2019.1074) antogs av kommunfullmäktige 2020-
03-25, §51. 
 
De revideringar som har gjorts i föreliggande reglemente är i allt väsentligt: 

- Namnbyte på Natur- och friluftsråd till Naturvårdsråd. Friluftsfrågorna 
flyttas över till Folkhälsorådet där det finns en naturlig hemvist sett till 
sakinnehållet.  

- Ungdomsrådet tas bort som formellt råd då det varit inaktiverat en längre 
tid. 

 
1 Begreppet nämnd omfattar i det här fallet också kommunstyrelsen. 
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- Beskrivningen av det brottsförebyggande arbetet tas bort som bilaga och 
egen rubrik i reglementet. Denna bilaga reglerar och beskriver på en hög 
konkretionsnivå hur arbetet går till och vilka aktörer som är verksamma. 
Denna typ av beskrivning är till för Brottsförebyggande rådets arbete och 
behövs inte beslutas av kommunfullmäktige. 

- Samtliga råd, förutom Brottsförebyggande rådet, besätts nu av tre 
förtroendevalda ledamöter i stället för som tidigare, då vissa råd 
innehållit två eller tre ledamöter. Detta leder till en enhetlighet och ett 
konsekvent förhållningssätt till råden.  

- Brottsförebyggande rådet innehåller även i fortsättningen fem 
förtroendevalda ledamöter. 

- Justering görs så att endast ordföranden i respektive råd behöver komma 
från kommunstyrelsen, till skillnad från tidigare då även vice ordförande 
behövde komma därifrån.  

 
Justeringarna görs för att få en enhetlig och tydlig struktur i rådens 
sammansättning, samt att fastställa att samtliga råd har koordinatorsstöd i form 
av intern sakkunnig/koordinator. Vidare fastställs gällande samtliga råd att 
mötesanteckningar ska föras och att eventuella förslag skall protokollföras.  
 
Sedan tidigare gäller också att samtliga organ som beskrivs i detta dokument 
återrapporterar sitt arbete till kommunstyrelsen genom delgivning av protokoll 
och mötesanteckningar.  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att fastställa reglemente för kommunstyrelsens beredningar och 
rådgivande organ 

2. Att upphäva nu gällande reglemente, diarienummer KS.2019.1074 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

3. Att paragrafen justeras omedelbart  
 
Justering: 
 
 
---------------------------  -------------------------- 
Mats Annerfeldt (S)  Stefan Carlsson (V) 
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2022-§ 391   Dnr: KS.2022.0308 
 
Upphävande av beslut att tillskapa ett socialt 
myndighetsutskott - politisk organisation 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-09-21 (Dnr: KS.2022.0308) att anta det 
reviderade dokumentet Politisk organisation i Finspångs kommun. Den nya 
organisationen träder i kraft 1 januari 2023. 
I revideringen av dokumentet Politisk organisation så ändrades formen för 
sociala myndighetsnämnden till ett utskott under kommunstyrelsen med namnet 
sociala myndighetsutskottet. 
Ändringen gjordes utifrån ärendet ”Återrapportering av kommunrevisionens 
granskning av ekonomistyrning inom kommunstyrelsens ansvarsområde med 
särskilt fokus på sektor social omsorg […]” Dnr: KS.2022.0165, som var uppe 
på kommunstyrelsens sammanträde 2022-05-04. I allt väsentligt handlade 
kritiken om att sociala myndighetsnämnden inte har någon egen budget och att 
uppföljningen av dess verksamhet behöver tydliggöras.  
 
Under hösten 2022 har flertalet konsekvenser av denna ändring identifierats och 
en riskbedömning och konsekvensanalys av förändringen har efterfrågats. 
Då denna riskbedömning och konsekvensanalys inte har gjorts går det inte i 
nuläget att överblicka vilka konsekvenser denna ändring får för de berörda 
medborgare som är föremål för dessa individärenden.  
 
De förtroendevalda har i sina respektive grupper diskuterat och kommit fram till 
att beredningen av ärendet inte har varit tillfredsställande och att beslutet att 
sociala myndighetsnämnden blir ett socialt myndighetsutskott behöver 
omprövas.    
 
Ärendet tas därför upp till beslut på sittande möte. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att upphäva den del av beslutet som handlar om socialt 
myndighetsutskott i dokumentet Politisk organisation (Dnr: 
KS.2022.0308)  

2. Att återgå till tidigare struktur med social myndighetsnämnd i stället för 
socialt myndighetsutskott 

3. Att i dokumentet Politisk organisation ändra från socialt 
myndighetutskott till social myndighetsnämnd samt i övriga dokument 
som påverkas av ändringen 
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Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
4. Att paragrafen justeras omedelbart  

 
Justering: 
 
 
---------------------------  -------------------------- 
Mats Annerfeldt (S)  Stefan Carlsson (V) 
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2022-§ 392   Dnr: KS.2021.1282 
 
Prioriterade uppdrag 2023 

Beskrivning av ärendet 
Utifrån målen i strategiska planen beslutas vid ingången av varje år ett antal 
prioriterade uppdrag i syfte att uppfylla de beslutade målen. 

Socialdemokraterna, Centerpartiet och Liberalerna har tagit fram förslag till 
prioriterade uppdrag 2023 som delgetts kommunstyrelsen. 
 
Ärendet ska beslutas i kommunstyrelsen efter att Strategisk plan 2023-2025 och 
budget 2023 har beslutats i kommunfullmäktige den 14 december. 
Förslag till beslut 
Att fastställa förslag till prioriterade uppdrag för 2023 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens extra möte den 21 

december 
 

- - - - - 
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2022-§ 393   Dnr: KS.2021.1284 
 
Investeringsplan 2023-2025 

Beskrivning av ärendet 

Förslag från Socialdemokraterna, Centerpartiet och Liberalerna på 
investeringsplan 2023-2025; Föreslås att 2023 års investeringsram fördelas till 
nedanstående poster.  
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Under respektive anslagsrubrik finns medel som är specificerade med belopp och 
för att starta dessa projekt krävs inga ytterligare beslut i kommunstyrelsen. De 
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objekt som har blå respektive orange färg har antagandet gjorts att den 
kommande driftkostnaden finansieras inom berörd sektor. 

Markeringen X står för att kalkyl saknas, vilket innebär att förslag på 
lösningsalternativ ska presenteras eller att investeringens har sekretessbelopp. 
Förvaltningen behöver inkomma till kommunstyrelsen med underlag vid 
investeringar markerade med X med förslag på hur medlen ska användas. 
 
Listan innehåller objekt som fördelas på flera år, med investeringsanslag för 
2023-2025. 
 
Ärendet ska beslutas i kommunstyrelsen efter att Strategisk plan 2023-2025 och 
budget 2023 har beslutats i kommunfullmäktige den 14 december. 
 
Förslag till beslut 
Att uppdra till förvaltningen att påbörja arbetet med beloppssatta 
investeringsobjekt 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens extra möte den 21 

december 
 

- - - - - 
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2022-§ 394   Dnr: KS.2022.1160 
 
Riktlinjer för exploatering 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade i maj 2017 att ställa sig bakom näringslivsrådets 
tillväxtmål för Finspångs kommun. Tillväxtmålet är att Finspång ska arbeta för 
att 2035 ha 30 000 invånare. Kommunens exploatering är en viktig del i detta. 
 
Sektor samhällsbyggnad och ekonomi- och styrningsavdelningen har gemensamt 
tagit fram ett förslag på riktlinje för exploatering. Syftet med riktlinjen är att 
klargöra ansvar och roller i exploateringsprocessen inom Finspångs kommun 
samt visa förutsättningarna för ekonomisk redovisning för en smidig och effektiv 
exploateringsprocess som håller hög kvalitet och följer god redovisningssed.  
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att fastställa riktlinjen för exploatering 

 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde 

- - - - - 
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2022-§ 395   Dnr: KS.2022.1182 
 
Ansökan om medel för arbete med vision 30/35   

Beskrivning av ärendet 
Finspångs kommuns vision och mål betonar den attraktiva kommunen. 
Kommunen har i och med Vision 30/35 en ambition att Finspång ska bli en av 
Sveriges mest framgångsrika och spännande platser. Visionen innebär bland 
annat att Finspångs skolor är bäst i regionen, att Finspång präglas av innovation 
och är en attraktiv boendeort för alla medborgare i regionen. 
 
Kommunfullmäktige har beslutat att ställa sig bakom näringslivsrådets 
tillväxtmål och infört dessa i de styrande strategiska dokumenten där Finspång 
ska arbeta för att öka antalet kommuninvånare till 30 000 år 2035. 
 
I den strategiska inriktningen för en attraktiv och levande boendekommun finns 
fokusområden som är avgörande för att lyckas. För att möjliggöra dessa områden 
ansöker ledningsstaben om medel till en resurs i form av upphandlingsstöd för 
att tillgodose sektorernas utökade behov av upphandlingar. Ekonomi- och 
styrningsavdelningen har under en lång tid uppmärksammat ett ökande behov av 
upphandlingar. Dels beroende på att kunskapen om inköp har ökat, vilket innebär 
att fler köp hanteras utifrån reglerna för upphandling, dels genom den utveckling 
och förändring som kommunen genomför. Ökad kunskap innebär bättre 
kravställande som ger bättre kvalitet och lägre kostnader. Ökad kunskap innebär 
också ett ökat behov av upphandlingar då fel uppmärksammas. 
Upphandlingskompetens är specifik och vid brist av upphandlingsstöd riskerar 
kommunen dyra kostnader och vite.  
  
Under våren ansökte ekonomi- och styrningsavdelningen medel till en 
upphandlingsresurs för att avhjälpa behovet. Förvaltningen kan konstatera att 
behovet kvarstår. En väl fungerande upphandling och inköpsorganisation innebär 
bättre kvalitet och lägre kostnader.  
   
Resursen som kommer att arbeta med utökade behov av upphandlingar som är 
kopplade till Agenda 2030 målen. Upphandlingskompetensen kommer att stödja 
upphandlingar utifrån kärnverksamhetens verksamhetsutveckling såväl som 
volymökning utifrån ökad kunskap inom inköp.  
Beräknad kostnad från och med 2023 är 750tkr. Det innebär en kostnad för 
ekonomi- och styrningsavdelningen men är en viktig del i att kunna sänka 
kommunens kostnader. 
 
Finansiering föreslås att ske från avsatta medel för tillväxt 30/35. Efter ärenden 
som är under beredning (per 2022-11-15) finns för närvarande 500tkr för år 
2023. Vid beviljade av ovan sökta belopp finns inga medel kvar för 2023. 
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Av avsatta utvecklingsmedel finns för 2024 och framåt med 1 000 tkr per år.  
Vid beviljade av ovan sökta belopp finns 250 tkr kvar för 2024 och framåt. 
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att bevilja ledningsstaben medel för tillväxt 30/35 för utökad 
upphandlingskompetens  

2. Att finansieringen sker genom medel för tillväxt 30/35 med  
500 000 kronor år 2023.  

3. Att finansieringen sker genom de avsatta medlen för tillväxt 30/35 från 
och med 2024 med 750 000 kronor per år.  

 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde 

- - - - - 
 

 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 53 (72)  
Sammanträdesdatum  
2022-12-07  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 396   Dnr: KS.2022.1048 
 
Nybyggnation av Vallonskolan och nytt tillagningskök 

Beskrivning av ärendet 
De slutsatser och uppdrag som gavs i samband med skolutredningen har beretts 
och bereds fortsatt av förvaltningen. I utredningsdirektivet gavs ett specifikt 
uppdrag att utreda byggnation för en ny F-6 skola i östra delen av Finspångs 
tätort. (Dnr: KS.2019.1207) 
 
Skolutredningens förslag till ny F-6 skola och dess koppling till 
Grosvadsskolan kök och matsal 
Skolutredningen visade att befolkningsförändringen innebär ett ökat elevtal med 
66 elever fram till 2024. I utpekat scenario så lyftes problematiken att åk 6 elever 
från Storängsskolan inordnades vid Grosvadsskolan. En oönskad situation utifrån 
ett elevperspektiv. Vidare pekade översynen på att Storängsskolan och Högalids 
skolan utifrån ett pedagogiskt perspektiv har för många elever inskrivna. I 
översynen 2020 så konstaterades att det saknades 166 nya elevplatser i området. 
 
Översynen föreslog även en ombyggnad av Grosvadsskolan med kapacitet att ta 
emot ett ökat antal elever tillsammans med 20 elever i särskolans år 7–9. Vid 
genomförandet av en ny skola i östra tätorten och ombyggnad av Grosvadsskolan 
kan särskolans åk 1–9 lämna Nyhemsskolan för att där kunna ge utrymme för 
fler elever i grundskolans åk 7 – 9. 
 
Grosvadsköket är kommunens största kök med en produktionskapacitet om ca. 
1500 måltider per dygn. Kapacitetsmässigt svarar det för drygt hälften av 
kommunens samlade produktion. Köket har under många år bedömts vara i 
sådant skick att en total upprustning är nödvändig. Kommunens övriga kök har 
inte en kapacitet för att ersätta denna produktionsmängd vid en eventuell 
nedstängning av Grosvadsköket. 
 
Förvaltningens utredningar har visat att det enda gångbara alternativet är att 
bygga ett nytt tillagningskök i anslutning till Grosvadsskolan. Olika förslag till 
nybyggnation och dess ekonomiska konsekvenser har redovisats i särskilt PM. 
Projektet har pekats ut som prioriterat i kommunens investeringsplan. 
 
Konsekvens av utredningar 
I utredningsuppdraget kring ny skola i tätort öster så fokuserades det på flera 
olika placeringar och primärt på området kring Hårstorpsskolan. Utvärderingen 
av potentiella områden har visat att de flesta alternativen bedömts som för små 
eller krävt ny detaljplan.  
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En detaljplaneprocessen för en ny skola skulle försena beslutet med 18 till 24 
månader. 
 
Då sektorutbildning har behov av nybyggnation i närtid har arbetet prioriterats 
för att hitta en lämplig lokalisering i östra tätorten som inte kräver en ny 
detaljplan. 
 
Utredningen visar att den mest lämpliga platsen för en skollokalisering är 
området i anslutning till Grosvadsskolan (område A). 
 

 
 

 
För att särskilja de olika skolorna på Grosvadsområdet har den nya F-6 skolan 
under utredningstiden fått arbetsnamnet Vallonskolan. 
  
Detaljplanen anger ”Allmänt” ändamål vilket möjliggör en byggnation i tänkt 
område. Utredningen visar dessutom att friyta finns i den omfattning som krävs 
för en skolbyggnation av denna storlek.  
  
Genomförda utredningar pekar även på att geotekniken påvisar goda 
förhållanden i föreslaget byggområde. En ytterligare gynnsam förutsättning för 
en skolplacering på Grosvadsområdet är det påbörjade planarbetet gällande 
Grosvad 1:3.  
Planarbetet ger förutsättningar för samordning mellan de behov som kan uppstå 
gällande infrastrukturlösningar i området. En ytterligare skolplacering på 
området kräver trafiksäkerhetsåtgärder innehållande en ny tillfartsväg till tänkt 
skola.   
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I samklang med skolutredningen innebär projektet att en ny F-6 skola byggs med 
tillhörande tillagningskök. I projektet planeras även en ny idrottshall. Tänkt 
tillagningskök avser ersätta befintligt kök på Grosvadsskolan vilket bedöms vara 
tekniskt uttjänt. I anslutning till köket planeras två separata matsalar som separat 
ska serva Grosvadsskolan och Vallonskolans elever.  
 
Tänkt idrottshall placeras i närheten av Aluceum då dess detaljplan tillåter en 
högre byggnadshöjd i den delen av området. Hallen utreds som fullstor för att 
kunna uppfylla de behov som finns för kommunens idrottsföreningar. 
  
Vid genomförande av ovanstående projekt friställs yta i dagens Grosvadsskolan 
kök och matsal. Här ges möjlighet att kunna ta emot ökat antal elever samt 
grundsärskolans åk 7–9. Lokalerna skulle kunna specialanpassas för nya 
elevgrupper med modernt pedagogiskt innehåll. 
 
För att nå effektiva samordningsvinster behöver även ytterligare utredningar 
göras avseende specialsalar. Arbetshypotes är att de båda skolorna skulle kunna 
dela No- praktisk estetiska-, teknik-, musik- och hemkunskapssalar.   
 
Avseende Grosvadsskolan så har inledande tekniska besiktningar genomförts. 
Den påvisar upprustningsbehov gällande el och VVS. Utöver detta kan 
konstateras att byggnaden kräver upprustning gällande ytskikt och allmän 
energieffektivisering samt återstående dräneringsåtgärder. Åtgärder hanteras 
preliminärt inom ordinarie underhållsbudget. 
 
Ekonomin kring investering gällande omställning i kök och matsalsdel i 
Grosvadsskolan hanteras i särskild ordning.  
 
Produktionstidsplan 
Vid beslut om byggnation av skola på Grosvadsområdet så är en teoretisk 
produktionstidsplan enligt följande: Här har uppgifter inhämtats av sakkunniga 
samt jämförelse med likvärdiga referensobjekt.  
 
Produktionstidsplanen baseras på antagandet att detaljplanen tillåter tänkt 
byggnation samt att den fördjupade utredningen kring markförhållanden tillåter 
tänkt byggnation. 
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att upphäva kommunstyrelsens beslut den 10 juni 2020, dnr 
KS.2019.1207, att sats 1 

2. Att uppdra till förvaltningen, att kostnadsberäkna och utreda för 
nybyggnation på Grosvad av en 2-parallellig F-6 skola inklusive 
grundsärskola 1-6 och träningsskola 1-9 
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3. Att uppdra till förvaltningen, att kostnadsberäkna och utreda för 
nybyggnation av tillagningskök med tillhörande matsalar vid planerad 
skola på Grosvadsområdet 

4. Att uppdra till förvaltningen, att kostnadsberäkna och utreda för 
nybyggnation av idrottshall i anslutning till skolbyggnationen 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde 

- - - - - 
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2022-§ 397   Dnr: KS.2022.1156 
 
Förslag om avtalssamverkan inom bygg- och miljönämndens 
myndighetsutövningsområde 

Beskrivning av ärendet 
Ansvaret för myndighetsutövning gällande stora delar av miljöbalken 
(1998:808), livsmedelslagen (2006:804), strålskyddslagen (2018:396) samt plan- 
och bygglagen (2010:900) och dess kringlagstiftningar ligger hos landets 
kommuner. I Finspångs kommun är det Bygg- och miljönämnden (nämnden) 
som ansvarar för dessa myndighetsutövningsområden.  
 
Lagstiftningsområdena är mycket breda och det ställer höga krav på 
tjänstemännen som arbetar med frågorna på uppdrag av nämnden att vara pålästa 
kring gällande lagstiftning samt omvärldsbevaka för alla ändringar, tillägg och 
ny praxis som löpande tillkommer. 
 
Nämnden har genom sin delegationsordning delegerat beslutanderätt i vissa 
ärenden och beslutstyper till tjänstemännen medan andra beslut fattas av 
nämnden vid regelbundna nämndsammanträden.  
 
Vid all myndighetsutövning gäller att beslutsfattaren inte får vara jävig i den 
fråga beslutet gäller. Jäv uppstår när en person kan tänkas vara partisk eller där 
det finns någon särskild omständighet som kan göra att förtroendet för personens 
opartiskhet ifrågasätts. En jävig person får varken delta i ett beslut, utredning 
eller i förberedelserna för ett sådant beslut.  
 
Både nämndledamöter och tjänstepersoner som arbetar på delegation av 
nämnden har ofta någon form av personlig koppling till kommunen utöver sitt 
yrkesutövande. Det kan exempelvis vara i form av boendeort, släkt eller vänner. 
Detta leder till att jävssituationer då och då blir aktuella. Jäv kan även 
uppkomma om politiker eller tjänstemän som arbetar i organisationen 
exempelvis söker ett tillstånd hos bygg- och miljönämnden.  
 
För att framåt på ett effektivt och förutsägbart sätt hantera jävsfrågor och 
tillfälligt kompetensbehov som uppkommer i verksamheterna har ett förslag till 
samverkansavtal med Vingåkers kommun arbetats fram. Möjlighet till 
samverkan över kommungränsen finns genom ett undantag från 
lokaliseringsprincipen i form av kommunallagens 9 kap. 37 § första stycket.  
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Bestämmelsen har följande lydelse:  
 
En kommun eller ett landsting får ingå avtal om att någon av dess uppgifter helt 
eller delvis ska utföras av en annan kommun eller ett annat landsting 
(avtalssamverkan).  
Sådan avtalssamverkan hindras inte av kravet i 2 kap. 1 § på anknytning till  
kommunens eller landstingets område eller dess medlemmar.  
 
Avtalsförslaget innebär att respektive kommun ska kunna lämna över 
handläggningen av enskilda ärenden till samverkanskommunen om behov 
uppstår. I Finspångs kommun kommer bygg- och miljöchef besluta om ett 
ärende ska lämnas över till samverkanskommunen. Utifrån resurstillgång 
kommer respektive kommun också ha möjlighet att frånsäga sig ett ärende om 
resurs inte finns hos den tillfrågade kommunen vid tillfället.  
 
Samverkansavtalet begränsas till att omfatta ärenden som har delegerats till 
tjänsteperson. Ärenden som behöver fattas av nämnden kan inte delegeras till 
samverkanskommunen enligt nu gällande lagstiftning. Det är först efter en viss 
handläggning av ärendet som det kan klarläggas om beslut kan fattas av 
tjänsteperson eller om det ska fattas av nämnden. Under handläggningen kan 
således en sådan situation uppkomma och ärendet kommer då lämnas tillbaka till 
ursprungskommunen. 
 
Ett förslag till samverkansavtal har med anledning av ovanstående arbetats fram 
mellan Finspångs kommun och Vingåkers kommun (bilaga 1). Avtalsförslaget 
omfattar tillsyn och handläggning enligt miljöbalken (1998:808), 
livsmedelslagen (2006:804), strålskyddslagen (2018:396) samt plan- och 
bygglagen (2010:900) och dess kringlagstiftningar. Avtalsförslaget reglerar även 
frågor exempelvis gällande uttag av avgift och GDPR. Kommunerna kommer 
enligt avtalsförslaget att debitera varandra för nedlagd tid enligt i ärendet enligt 
gällande timtaxa i respektive kommun. 
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att Finspångs kommun ingår ett samverkansavtal med Vingåkers 
kommun 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde 

- - - - - 
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2022-§ 398   Dnr: KS.2022.1168 
 
Aktiviteter för ökad social närvaro vid riskhelger 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 17 november 2021 KS.2021.0475 att avsätta 
200 tkr årligen för aktiviteter som skapar trygga platser för ungdomar under 
riskhelger via anslag till kommunstyrelsens post för kommungemensamma 
kostnader.  
Den 24 november 2021 beslutade kommunstyrelsen genom prioriterat uppdrag 
KS.2021.0958 att förvaltningen tar fram förslag på hur kommunen i samarbete 
med civilsamhället, föreningslivet samt polisen kan erbjuda aktiviteter och ökad 
social närvaro av vuxna för att skapa trygga platser för ungdomar under 
riskhelger. Förvaltningen fick också i uppdrag att ta fram förslag på utformning 
av tjänster med uppdrag att arbeta förebyggande för att guida unga som behöver 
hjälp och stöd, samt sänka tröskeln till de aktiviteter som erbjuds av föreningsliv 
och kommun. 
 
Finspångs kommun anställer nu två ungdomslotsar som ska arbeta uppsökande  
för att upptäcka barn och unga i behov av stöd, guida till meningsfull fritid och 
motivera till förändringsarbete. De ska också arbeta för att öka ungas delaktighet, 
samt arbeta förebyggande med riskhelger som skolavslutningar och valborg. 
 
Lotsarna kommer att arbeta nära ungdomar och har goda möjligheter att fånga 
behov och önskemål från målgruppen. Därför föreslår förvaltningen att den 
avsatta summan om 200 tkr årligen tillfaller ungdomslotsarnas förebyggande 
verksamhet vid riskhelger och att dessa aktiviteter årligen återrapporteras till 
kommunstyrelsen. 
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att fördela medel om 200 tkr från och med år 2023 till ledningsstaben 
och kultur- och fritidsverksamhetens ungdomslotsars verksamhet för 
ungdomsaktiviteter vid högriskhelger, 

2. Att kostnaden finansieras från avsatta medel för högriskhelger ungdomar 
via kommunstyrelsens post för kommungemensamma kostnader, 

3. Att aktiviteterna initieras i samarbete med civilsamhället, föreningslivet 
samt polisen för ökad social närvaro av vuxna,  

4. Att uppföljning av genomförda aktiviteter återrapporteras årligen till 
kommunstyrelsen 
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Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde 

- - - - - 
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2022-§ 399   Dnr: KS.2022.0404 
 
Svar på E-förslag - ny daglig verksamhet 

Beskrivning av ärendet 
Ett E-förslag har inkommit där förslagsställarna föreslår att Finspångs kommun 
startar en ny daglig verksamhet inom LSS. Förslaget är att den nya verksamheten 
ska ha en estetisk inriktning. Enligt förslagsställarna saknas den typen av 
verksamhet idag samtidigt som de anser att behovet av just en estetisk 
verksamhet är stort. Vid kontakt med frågeställaren framkommer att de önskar 
att verksamheten bedrivs i kommunal regi och att frågeställarna anställs som 
handledare för verksamheten.  
 
Svar 
Syftet med insatsen, daglig verksamhet enligt LSS (Lag, 1993:387, om stöd och 
service till vissa funktionshindrade) är att genom arbete tillgodose, utöver 
försörjning, mänskliga behov som gemenskap, personlig utveckling och en 
meningsfull tillvaro och således öka deltagarnas livskvalitet samt delaktighet i 
samhället.  
I nuläget finns 9 grupper med daglig verksamhet samt 13 personer med 
företagsplats i kommunal regi. Grupperna har varierad inriktning där tre grupper 
främst arbetar utomhus med skötsel av natur och park. Anledningen till att det är 
tre grupper med den inriktningen är att det är mycket uppskattade sysslor hos 
våra deltagare. Andra inriktningar är café, affär, estetisk verksamhet, 
sinnesstimmulering, social samvaro inklusive matlagning samt kontorsuppgifter. 
Samtliga grupper erbjuder träning i någon form då det är hälsofrämjande. 
Socialstyrelsen rekommenderar att LSS-verksamheter bör stimulera till 
regelbunden fysisk aktivitet utifrån individens förutsättningar och intressen. 
Rekommendationen finns i Socialstyrelsens kunskapsstöd Att förebygga och 
minska utmanande beteende i LSS-verksamhet.  
Ett deltagarråd bildades 2021, där kan deltagarna lyfta sina synpunkter på 
innehållet i verksamheten. Ett förslag som lyfts där av deltagarna är att de önskat 
en social aktivitet tillsammans inom hela daglig verksamhet. Detta anordnades i 
september med frisbeegolf och korvgrillning. Andra sociala sammankomster 
som förekommer är julfest med julgröt och sommarfest. För de deltagare som 
inte vill umgås tillsammans med andra erbjuds de att utföra de tidigare 
inplanerade arbetsuppgifterna. Daglig verksamhet bygger på frivillighet. 
Enligt nöjdhetsmätningen som görs årligen uppger deltagarna att över 80% får 
bestämma i frågor som är viktiga för dom. Nöjdheten har varit god under lång 
tid. Nedanstående siffror är hämtade ur brukarundersökningen som utfördes 
2021.  
 
I nuläget är 82 beslut om daglig verksamhet inom LSS och 9 om dagverksamhet 
enligt SoL (Socialtjänstlagen, 2001:453). Den kartläggning som gjorts i 
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december 2021 visar att antal deltagare kommer att öka de närmsta åren. I 
kartläggningen ingår beslut om både LSS och SoL. De senaste 5 åren har fler fått 
beslut om daglig verksamhet än antalet som avslutat sin insats. Antalet som 
avslutat insats är förhållandevis lågt och beror på att de flyttat från kommunen, 
gått i pension, avlidit eller att deltagaren inte längre vill ha insats. Andelen 
deltagare med insats daglig verksamhet ökar. År 2028 beräknas antalet deltagare 
vara ca 125. Underlag för ny daglig verksamhet finns.  
När ny daglig verksamhet är tänkt att startas upp tillfrågas befintliga och 
tilltänkta deltagare om behov av aktivitet/inriktning på verksamheten. De 
befintliga deltagas behov kan tolkas av handledare i daglig verksamhet, tillfrågas 
via deltagarråd eller brukarundersökning de tilltänkta deltagarna frågas av 
personal i andra insatser eller via särskolan. Handledare till verksamheten 
föreslås rekryteras utifrån kompetensbaserad rekrytering vilket är praxis i 
Finspångs kommun.  
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att avslå e-förslag om ny daglig verksamhet 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde 

- - - - - 
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2022-§ 400   Dnr: KS.2022.0782 
 
Svar på medborgarförslag - höjt ekonomiskt bistånd 

Beskrivning av ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag som handlar om att se över och öka 
normen för försörjningsstöd. Förslagsställaren hänvisar till att matpriserna har 
ökat den senaste tiden, och den försvårade situation som följer av det när 
försörjningsstödet inte följer den prisutvecklingen. Kontakt tas med 
förslagsställaren som vill att vi baserar uträkningen för försörjningsstöd på 
Konsumentverkets uträkning i stället.  
 
Svar 
När invånare ansöker om bistånd för livsmedel utgår socialsekreterarna för 
ekonomiskt bistånd utifrån livsmedelsnorm. Livsmedelsnormen är en del av det 
som kallas riksnorm. Regeringen fattar årligen beslut om riksnorm som grundar 
sig på Konsumentverkets senaste pris- och konsumtionsundersökningar.  
Det finns inga juridiska hinder för kommunen att vara mera generös i beslut om 
försörjningsstöd. I stället för att basera försörjningsstödet för livsmedel utifrån 
norm kan kommunen exempelvis basera biståndet på Konsumentverkets 
rekommendation. Konsumentverket har tagit fram kostnader för livsmedel 
utifrån en 4-veckors matsedel. Matkostnaden beräknas med hjälp av de nordiska 
näringsrekommendationerna (NNR 2012) som visar dagsbehov av energi och 
näring för olika åldersgrupper. Detta beslut skulle innebära en ungefärlig 
kostnadsökning med 5.650tkr per år.  
Nya beräkningsgrunder skulle även innebära mer arbete för socialsekreterare då 
nationella normer finns inlagda i verksamhetssystemet. Vid manuell hantering 
för samtliga ärenden gällande livsmedelskostnader bör även bemanningen ses 
över.  
Då kringliggande kommuner går i motsatt riktning med strängare krav på 
mottagare av ekonomiskt bistånd ses det som troligt att kommuninvånare från 
andra kommuner i större utsträckning än idag väljer att flytta till Finspångs 
kommun. Det finns ingen forskning på om detta får personer att uppbära 
ekonomiskt bistånd under lägre tid, däremot kommer fler personer kvalificera sig 
för försörjningsstöd som idag lever något över gränsen för bistånd.  
Det är mycket ovanligt att kommuner väljer att basera biståndet på annat än 
riksnorm.  
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att avslå förslag om förändrad norm för försörjningsstöd 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 
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Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde 

- - - - - 
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2022-§ 401   Dnr: KS.2022.1044 
 
Fastställande av informationshanteringsplaner 

Beskrivning av ärendet 
En informationshanteringsplan är ett styrdokument som ger arkivmyndigheten, 
som i Finspångs kommun är kommunstyrelsen, en överblick över sina allmänna 
handlingar och förbättrar allmänhetens möjlighet till insyn i kommunens 
verksamhet. I informationshanteringsplanen ges anvisningar om förvaring, 
sortering och sökvägar till alla handlingstyper som förvaltningen hanterar i sina 
verksamheter. 
 
Informationshanteringsplanen anger även nämndens gallringsbeslut d.v.s. 
reglerar vilka handlingar som ska förstöras (gallras) och när detta ska ske samt 
anger vilka handlingar som ska bevaras. 
 
Informationshanteringsplanen är ett verktyg för att underlätta hanteringen av 
myndighetens handlingar. I Finspångs kommuns arkivreglemente benämns dessa 
som dokumenthanteringsplaner men utifrån förändrad terminologi så är det 
numera vedertaget att använda begreppet informationshanteringsplan. I 
arkivreglementet, fastställt av kommunstyrelsen, med giltighet från 2012-09-26 
framgår att: 
 

- Varje myndighet skall efter samråd med kommunarkivet upprätta en 
informationshanteringsplan som beskriver myndighetens handlingar och 
hur dessa hanteras. 

- Informationshanteringsplanen skall utgå från samtliga hos myndigheten 
förekommande arbetsuppgifter. 

- Informationshanteringsplanen skall ses över en gång per år. Planen skall 
uppdateras om det finns förändringar i vad som utgör myndighetens 
handlingar eller i hur myndighetens handlingar hanteras 

Då samtliga informationshanteringsplaner inte är färdiga kommer ytterligare 
planer att läggas fram till beslut vid senare tillfälle 
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att fastställa informationshanteringsplanen för:  

Ledningsstab Bemanningscentralen 
Ledningsstab Biblioteket 
Ledningsstab HR-avdelningen 
Ledningsstab IT-avdelningen 
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Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Ledningsstab Kommunikationsavdelningen 
Ledningsstab Ekonomi- och styrningsavdelningen 
Ledningsstab Kulturskolan fritidsgården Hörnan 
Ledningsstab Kansli- och utvecklingsavdelningen 
Sektor samhällsbyggnad Måltidsenheten 
Sektor samhällsbyggnad Alkohol- och tobakstillstånd 
Sektor Vård och omsorg 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde 

- - - - - 
 

 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 67 (72)  
Sammanträdesdatum  
2022-12-07  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 402 
 
Informationsärenden 
 
Samhällsbyggnads- och säkerhetskyddschef Helené From informerar om 
processen för säkerhetsprövning. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationsärendet till protokollet 

- - - - - 
 

  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 68 (72)  
Sammanträdesdatum  
2022-12-07  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 403 
 
Anmälan av delegationsbeslut 

Beskrivning av ärendet 
Delegationsbeslut är beslut som kommunstyrelsen överlåtit till delegat att 
besluta. Besluten i sig kan alltså inte godkännas eller ändras av 
kommunstyrelsen. De ska dock redovisas. Delegationsbesluten har delgetts 
kommunstyrelsen genom en lista i möteshandlingar till sammanträdet. 
Dessa beslut redovisas för detta möte: 

 
 Förlängt borgensåtagande Finspångs golfklubb 82500-

8177  
  

 
 Beslut om inackorderingstillägg till elev vid Ebersteinska 

gymnasiet, läsåret 20/23  
  

 
 Beslut om kontakt resebidrag av synnerliga skäl till elev 

vid Ebersteinska gymnasiet, läsåret 20/23  
  

 
 Beslut om inackorderingstillägg till gymnasieelev vid De 

Geergymnasiet, läsåret 22/23  
  

 
 Beslut om ersättning för extraordinärt stöd av 

elevassistent till elev vid Järvenskolan höstterminen 
2022 

  

 
 Beslut om inackorderingstillägg till elev vid Vreta 

Utbildningscentrum läsåret 22/23  
  

 
 Beslut om inackorderingstillägg till elev vid Vreta 

utbildningscentrum, läsåret 2022/2023  
  

 
 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om förbud 

mot trafik med fordon på Bergslagsvägen, 
Kalkugnsvägen, Vallonvägen och Jonas Wenströms väg 
26-27 maj  

  

 
 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om förbud 

mot trafik med fordon på Skäggebyvägen 25 maj 
  

 
 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om 

parkeringförbud och om att parkera på Skathagsvägen 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 69 (72)  
Sammanträdesdatum  
2022-12-07  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

 
 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om 

parkering och förbud att parkera på Nyhemsvägen  
  

 
 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om 

parkering och förbud att parkera på Södra Storängsvägen  
  

 
 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om förbud 

att parkera i bussvändslinga på Torstorpsvägen  
  

 
 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om förbud 

att parkera i bussvändslingan på Fäskogsvägen  
  

 
 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om 

parkering och om förbud att parkera på Smältarevägen 
och Fogdevägen  

  

 
 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om förbud 

att parkera på Erkers väg  
  

 
 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om förbud 

att parkera på Norralundsvägen  
  

 
 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om 

parkering på Torstorpsvägen  
  

 
 Informationskampanj världstoalettens dag 15 - 21 nov - 

Finspångs Tekniska 
  

 
 Överenskommelse om avslut av arbete AJ    

Överenskommelse mellan arbetsgivare och arbetstagare 
gällande avslut av anställning 2022  

  

 
 Beslut skolskjuts växelvis boende    
 
 Beslut skolskjuts växelvis boende@NN   
 
 Beslut skolskjuts särskilda skäl@NN   
 
 Fullmakt att företräda Finspångs kommun vid 

Norrköpings tingsrätt i mål nr T 983-21  
  

 
 Yttrande över ansökan om antagning till allmänna 

hemvärnet  
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 70 (72)  
Sammanträdesdatum  
2022-12-07  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

 
 Yttrande över ansökan om antagning till allmänna 

hemvärnet  
  

 
 Regional bygdepeng 2022    
 
 Tillförordnad gruppchef    
 
 Organisationsförändring    
 
 Tf. enhetschef försörjning- och arbetsmarknadsenheten 

sommar 2022 Dnr KS.2022.0014 
  

 
 Ändring av attesträtt enligt delegationsordningen, vård- 

och omsorg enhetschef 2022  
  

 
 Ändring av attesträtt enligt delegationsordningen, vård- 

och omsorg verksamhetschef 2022  
  

 
 Ändring av attesträtt enligt delegationsordningen, vård- 

och omsorg enhetschef 2022  
  

 
 Delegationsbeslut-Ansökan om arrangemangsbidrag-

Finspångs AIK Friidrottsklubb  
  

 
 Delegationsbeslut-Ansökan om investerings- och 

upprustningsbidrag-Finspångs Atlet och sportklubb  
  

 
 Delegationsbeslut-Ansökan om investerings- och 

upprustningsbidrag-Lotorps IF  
  

 
 Delegationsbeslut- Investerings- och upprustningsbidrag- 

Finspångs Handbollsklubb  
  

 
 Tillförordnad skol- och utbildningschef för julledighet 

2022  
  

 
 Schablonersättning enligt massflyktsdirektivet    
 
 Hermelinvägen 15 Vattenfall (Tjällmo Grävmaskiner 

AB) 221124-221124 GT 
  

  

 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 71 (72)  
Sammanträdesdatum  
2022-12-07  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

 Skäggebyvägen 43 Structor (Entreprenör Geowest AB) 
221130-221230 GT  

  

 
 Furulidsvägen 1 Vattenfall 221125-221223 GT 

Furulidsvägen 1 Vattenfall 221125-221223 TA  
  

 
 Skedevivägen 457 A Ekesjö förskola Finspång Fiber AB 

(Brorssons Entreprenad AB) 230201-231231 GT  
  

 
 Bergslagsvägen 11 SMA 221205-230312 TA 

Bergslagsvägen 11 SMA 221205-230312 TA-
plan+del+6  

  

 
 Sjömansängsvägen Sylwins Åkeri AB 221205-221217 

GT  
  

 
 Bergslagsvägen och Kalkugnsvägen Ripskogs Lift & 

Maskinuthyrning 221210-221210 TA  
  

 
 Kapellvägen 52 Vattenfall (Tjällmo Grävmaskiner AB) 

221114-221114 GT 
  

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna ovanstående redovisning av beslut som fattats med stöd av 

delegation till protokollet 

- - - - - 
 

 

 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 72 (72)  
Sammanträdesdatum  
2022-12-07  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 404 
 
Delgivningar 

Beskrivning av ärendet 
Följande handlingar delges kommunstyrelsen: 

1. Cirkulär 22:41, SKR, Ersättningar och villkor vid familjehemsvård av 
barn, unga och vuxna, vårdnadsöverflyttningar med mera för år 2023; 
cirkulär 22:42, SKR, Ersättningar till kontaktfamiljer och 
kontaktpersoner enligt SoL år 2023; 
cirkulär 22:43, SKR, Ersättningar för kontaktfamiljer/stödfamiljer och 
kontaktpersoner LSS år 2023 

2. Cirkulär 22:49, SKR, Överenskommelse om ändringar och tillägg med 
anledning av förändringar av särskild avtalspension för arbetstagare inom 
räddningstjänst 

3. Protokoll arbetsgivardelegationen, 8 november 2022 
4. Cirkulär 22:48, SKR, Kommunala ansvarsåtaganden för egna hem och 

småhus i bostadsrättsform 
5. Mötesanteckningar, genomförande översiktsplan (GÖP), 18 november 

2022 
6. Cirkulär 22:47, SKR, Automatiserat beslutsfattande och en ny lag om 

proportionella val i kommuner och regioner 
7. Cirkulär 22:46, SKR, Åldershöjningar från och med 1 januari 2023 i 

AGS-KL, TFA-KL och Avgiftsbefrielseförsäkringen; 
cirkulär 22:45, SKR, Värdesäkring av ersättning som betalas till lärare, 
skolledare och syofunktionär som inte har fått försäkringsskydd enligt 
AGS-KL 

 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna delgivningarna till protokollet 

- - - - - 
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